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Reklama v Kraji
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Tel.: 774 414 225
E-mail: 

reklama@sedlcansky-kraj.cz

SEDLČANY Podle informa-
cí Jiřího Daňka, jednatele 
Sedlčanských technických 
služeb, přichází po dokon-
čení chodníku v Tyršově 
ulici akce na odvodnění 
parku pod nemocnicí. 

Při přívalových deštích 
se voda hrne ke spodní-
mu nízkému panelovému 
domu v této lokalitě, což 

způsobuje u vchodů do ob-
jektu problémy. „Musí 

se nějakým způsobem 

přetrhnout tyto rošty, aby 

bylo možné odvádět vodu 

jinam,“ sdělil současný 
starosta Miroslav Hölzel 
k investici, jejíž přibližný 
odhad si vyžádá z rozpoč-
tu města náklady kolem 
200 tisíc korun.          -mb-

RUDERSBERG/DUBLOVICE 
Do posledního závodu 
letošního světového šam-
pionátu v sajdkárkrosu 
ve druhé polovině září 
vstupovala mezinárodní 
posádka Etienne Bax (Ho-
landsko) – Ondřej Čermák 
(Česká republika) s pěti-
bodovou ztrátou na ve-

SEDLČANY Střední odbor-
né učiliště v ulici Petra 
Bezruče si v sobotu 1. říj-

na připomnělo 135. výročí 
založení školy bohatým 
programem. Kromě mlu-

SEDLČANY Na základě vý-
sledků v komunálních vol-
bách, které se uskutečnily 
v pátek 23. a v sobotu 24. 
září, obsadí z jednadvace-
ti křesel devět kandidátů 
hnutí Šance pro Sedlčany, 
konkrétně Vladimír Zá-
mostný, Ivan Janeček, Josef 
Soukup, Barbora Kelicho-
vá, Richard Otradovec, Petr 
Krch, Alena Novotná, Jiří 
Procházka a Vojtěch Kolín. 
ODS bude mít sedmičlenné 

zastoupení, a to díky zvo-
lení Karla Marka, Zdeňka 
Špale, Zdeňka Šimečka ml., 
Jaroslava Nádvorníka, Fran-
tiška Hodyse, Filipa Růzhy 
a Miroslava Hölzela. Důleži-
té čtyři hlasy pro povolební 
vyjednávání získalo Sdru-
žení nezávislých kandidátů 
Sedlčan, a to Libor Novot-
ný, Jiří Barták, Radovan 
Faktor a Martin Havel. KDU-
-ČSL bude mít v zastupitel-
stvu zastoupení v Martinu 

OBDĚNICE Z Vysokého 
Chlumce do Obděnic prv-
ní říjnovou sobotu po po-
ledni dorazili pochodníci, 
aby s místními uctili v kos-
tele Nanebevzetí Pany 

O novém starostovi 
a místostarostovi 
Sedlčan by mohlo být 
jasno v pondělí 17. října

Severovi. Ve srovnání s mi-
nulými komunálními volba-
mi došlo k obměně pouze 
šesti členů zastupitelstva. 
Všem čtyřem kandidujícím 
stranám a uskupením jsme 
položili pět otázek, na které 
měli možnost jejich zástup-
ci odpovědět. Netrvali jsme 
na tom, aby zareagoval jen 
kandidát úspěšný nebo ten 
s nejvyšším počtem získa-
ných hlasů. 

Pokud naše učiliště má i nadále tvořit 
jednu z páteřních škol regionu, mělo 
by z minulosti převzít to nejlepší, říká 
ředitel SOU Jiří Kolín

veného slova a představe-
ní všech oborů v něm ne-
chyběla hudba společně 
s tancem, působivá módní 
přehlídka a samozřejmě 
i prohlídka zdejších pro-
stor včetně představení 
Domova mládeže. Svoji 
show předvedli barmani, 
„roboti“ Ondra a Pepa, 
a znalci dobrého jídla 
mohli ve školní jídelně 
a také v kavárně ochutnat 
vše, co studenti společně 
s učiteli odborného výcvi-
ku připravili.

Slovo mají hosté
Zahájení oslav se kona-

lo v tělocvičně školy, kde 
konferenciérky přivítaly 
dřívější i současné zaměst-
nance školy, bývalé stu-
denty, rodinné příslušní-
ky studentů současných, 
a také několik hostů.

„ Z e m ě d ě l sk á  š ko l a 

Krčína si připomněli 
pochodem 
a vzpomínkovou slavností

Marie slavného rybníkáře 
Jakuba Krčína z Jelčan. 

Krčín patřil k mimořád-
ným lidem své doby, skuteč-
ným renesančním mužům. 

Při přívalových 
deštích voda stéká 
ke vchodům domů

Ondřej Čermák je prvním 
českým mistrem světa 
v sajdkárkrosu a držitelem 
zlatého hattricku

doucí dvojici z Estonska.
Ondra, který žije 

v Dublovicích, po minu-
lém závodu slíbil, že se 
v závěrečné části šampi-
onátu se svým parťákem 
bude snažit o co nejlepší 
výsledek, aby se společ-
ně dostali až na vrchol. 

Pokračování na straně 8 Pokračování na straně 6

Pokračování na straně 4Pokračování na straně 13
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SEDLČANY Technické služ-
by Sedlčany nově pořídi-
ly dva kontejnery, každý 
o objemu 800 kubických 
metrů. Jeden je postavený 
v ulici K. H. Máchy přímo 
u vjezdu do sběrného 
dvora a je využit na uklá-

dání elektroodpadu, jehož 
množství stále roste. 

Druhý kontejner, který 
je umístěn v areálu, slouží 
na ukládání polystyrénu, 
ten se jako ochranný obal 
vyskytuje stále ve vět-
ší míře. Neměl by končit 

v nádobách nebo u ná-
dob na tříděný odpad, 
kam nepatří, ale správné 
je odevzdat polystyrén 
do sběrného dvora, kde jej 
zaměstnanci technických 
služeb bezplatně přijmou. 

Marie Břeňová

SEDLČANY Zprávu o tom, že 
doktorka Jana Slabá, která 
provozuje oční ambulanci 
ve 2. poschodí sedlčanské 
polikliniky, se chystá svoji 
praxi ukončit, jsme zachy-
tili hned z několika zdrojů.

Nejdřív jsme oslovili 
ředitele Sedlčanské ne-
mocnice Filipa Zítka, aby-
chom se dozvěděli, zda 
jde o věrohodnou infor-
maci a pokud ano, zda ji 
nahradí jiný oftalmolog. 
Zareagoval: „Lékařka má 

s naší společností Medi-

terra v objektu polikliniky 

pouze podnájemní vztah. 

Nechci tedy na tomto místě 

zprávu o ukončení půso-

bení paní doktorky v Sedl-

čanech blíže komentovat.“

Zaklepali jsme tedy 
v minulém týdnu přímo 
na dveře ordinace, aby-
chom se zeptali přímo 
u zdroje. „Vím, že podobné 

zprávy se po Sedlčanech 

šíří. Zřejmě proto, že jsem 

v předdůchodovém věku,“ 
dementovala specialistka 
přes zrak Slabá poplaš-
né zprávy. A dodala: „Je 

ale pravda, že se začínám 

poptávat, kdo z kolegů by 

v budoucnu mohl moje pa-

cienty převzít.“ Potvrdila, 
že je jich hodně přes tisíc 
a vzkázala jim: „Nemusíte 

se bát, bez péče vás v Sedl-

čanech nenechám.“

Marie Břeňová

Září

2012 2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022

mete-

orolo-

gické

dny

letní – teplota max. rov-
ná nebo vyšší 25 st. C

2 14 8 1 7 2 1

chladné – teplota 
max. nižší jak 10 st. C

3 1 3 3 2 2

mrazivé – teplota 
min. nižší jak 0 st. C

1

ledové – teplota max. 
nižší jak 0 st. C

1

teplo-

ta v st. 

C

nejnižší v měsíci 1,9 -0,6 1,2 4,2 4,7 3,4 -0,9 0,9 1,8 3,6 0,9

dne 21. 28. 24. 29. 21. 19. 26. 20. 28. 30. 23.

nejvyšší v měsíci 27,2 25,0 25,8 33,5 29,9 22,5 29,3 30,9 28,1 26,4 25,1

dne 10. 7. 8. 1. 12. 6. 12. 1. 15. 9. 7.

měsíční průměr 13,29 12,41 14,13 13,63 16,34 12,63 14,99 13,83 13,98 14,26 12,07

srážky 

v mm

za měsíc 43,4 38,8 74,7 26,3 26,9 30,7 46 63,2 54,9 9,2 89,3

nejvyšší v měsíci 15,5 9 18,9 13,4 22,7 18,9 14,3 36,1 25,3 3,6 27,9

dne 12. 18. 12. 2. 17. 1. 3. 1. 26. 11. 15.

úhrn od počátku roku 553,6 474,1 270,7 374,4 375,6 268,1 363,9 452,8 462,2 560,9

deštivé dny v měsíci 12 18 10 5 13 10 12 10 7 17

vítr 

v m/s

nejvyšší náraz větru 
v měsíci

8,3 10,7 9,3 9,6 16,6 12,3 8,1 4,8 5,5

dne 17. 17. 6. 3. 24. 30. 17. 22. 18.

SVATÝ JAN Jak ukazují data 
z amatérské meteorologické 
stanice Miroslava Votruby 
ze Svatého Jana, letošní září 
bylo za posledních jedenáct 
let v regionu nejchladnější 
a nejdeštivější.

Průměrná měsíční teplota 
se vyšplhala jen na 12,07 °C 
a září přineslo pouze jeden 
den s letní teplotou (rovna 

nebo vyšší 25 °C), přičemž 
to bylo velmi těsně s nejvyš-
ší teplotou 25,1 °C (7. září). 
Ve sledovaných letech byla 
nejvyšší průměrna teplota 
(16,34 °C) v roce 2016, kdy 
stanice zaznamenala 14 let-
ních dnů (s maximální teplo-
tou 26,9 °C).

Uplynulý měsíc byl 
ve srovnání s ostatními roky 

také nejdeštivější s 89,3 mm 
srážek, což dostalo celkový 
úhrn od začátku roku na nej-
vyšší hodnotu (560,9 mm), 
když nejnižší (268,1 mm) byl 
v roce 2018 – tedy zhruba po-
loviční. Nejméně za posled-
ních jedenáct let pršelo v září 
vloni, kdy spadlo 9,2 mm srá-
žek, tedy zhruba desetina 
letošní hodnoty.               -red-

KOSOVA HORA Obyvatelé 
obce a jejích osad budou 
mít v pondělí 17. října dob-
rou příležitost, jak se legálně 
a pohodlným způsobem 
zbavit nebezpečného od-
padu – například pneu-
matik, brzdových kapalin, 
olověných akumulátorů, 
použitých kuchyňských 
olejů, veškerých elektrospo-

třebičů a dalších komodit. 
Místní radnice organizuje 

jeho svoz. První stanoviš-
tě bude od 7 do 7.30 hodin 
na náměstí v Kosově Hoře 
a odtud se sběrné vozidlo 
přemístí k vlakovému ná-
draží. Dalšími zastávkami 
na trase budou Obciny, Zá-
duší, Přibýška, Janov, Do-
hnalova Lhota, Lavičky, Vy-

soká a v Lovčicích je krátce 
po desáté hodině poslední 
zastávka. 

Při svozu naopak nebude 
naložen nábytek, lina, kober-
ce nebo matrace, plasty, sklo 
a další odpad, který buď pa-
tří do sběrného dvora nebo 
do tuhého komunálního či 
tříděného odpadu.

Marie Břeňová

SEDLČANY  Vyhl ídkový 
ochoz na Cihelném vrchu 
kolem sedlčanské hvěz-
dárny letos stát nebude. 
Starosta Miroslav Hölzel 
to uvedl na poslední tis-
kové besedě, kterou vedl 
ve čtvrtek 22. září. 

„Stále nám od fi rmy 

STROS chybí požadovaný 

rozpis prací, včetně cen 

materiálu,“ zdůvodnil krát-
ce. Zároveň ale upozornil, 
že v městském rozpočtu 
letošního roku je na tuto 

akci počítáno s částkou mi-
lion korun. Věří, že bude 
záměru nakloněno i příští 
zastupitelstvo, které vze-
jde z komunálních voleb. 
Podle jeho názoru by bylo 
užitečné nenechat milion 
v městské kase „sušit“, 
ale alespoň část nákladů 
z těchto prostředků využít 
v letošním roce na příprav-
nou fázi a penězi pokrýt 
například nákup potřebné-
ho materiálu.

Marie Břeňová

OBDĚNICE Při plánova-
ném odkupu fary v Ob-
děnicích došlo ke změně. 
Vlastník, kterým je Řím-
skokatolická farnost Pet-
rovice u Sedlčan budovu 
sice prodá, ale budova se 

nakonec prodává bez při-
lehlé zahrady náležící pů-
vodně k faře. I přesto se 
petrovické zastupitelstvo 
rozhodlo od záměru kou-
pě fary neodstoupit.

Jana Motrincová

Kosova Hora organizuje sběr 
nebezpečného odpadu

Nejchladnější a nejdeštivější září 
za posledních jedenáct let

Letošní rozpočet stále 
s ochozem počítá

Koupě fary se uskuteční, 
avšak bez zahrady

Faru v Obděnicích kupuje obec bez zahrady.

Oční lékařka pacienty 
bez péče nenechá

Sběrný dvůr odebere 
bezplatně polystyrén
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Č E R N Á  K R O N I K A
SEDLČANY Pozitivní test 
na drogy měl dne 26. září do-
poledne řidič vozidla, které-
ho zastavila policejní hlídka 
nedaleko města. Test vyká-

zal látku THC a amfetamin. 
SEDLČANY O dva dny 

později 28. září jel v noč-
ních hodinách pod vlivem 
návykových látek, tento-

krát alkoholu, jiný moto-
rista. Přitom nezvládl říze-
ní a sjel v Sedlecké ulici 
do silničního příkopu. De-
chová zkouška následně 

ukázala přes dvě promile 
alkoholu.

KŇOVIČKY Policisté chvíli 
před polednem 1. října kont-
rolovali u Kňoviček dalšího ři-

diče. Provedený test byl u něj 
pozitivní na marihuanu.

Informace v této rubrice 

pocházejí ze svodek PČR Pří-

bram

Zabezpečovací zařízení, kamerové systémy, přístupové systémy. E-mail: info@nes.cz, tel.: 603 504 097

OLBRAMOVICE Ředitelství sil -
nic a dálnic ČR v pátek 30. září 
za přítomnosti ministra dopravy 
Martina Kupky, premiéra Petra 
Fialy, dalších osobností a značné-
ho zájmu veřejnosti, zprovoznilo 
na silnici první třídy I/3 obchvat 
Olbramovic. 

Řidičům začal sloužit v pod-
večerních hodinách. Nová pře-

ložka, po níž volaly Olbramovice 
přibližně tři desetiletí, je situová-
na východně od stávající obytné 
zástavby. „Průjezd obcí byl vzhle-

dem k vysoké dopravní intenzitě 

již řadu let vážnou dopravní zátěží 

jak pro řidiče, tak pro místní obyva-

tele. Původní trasa silnice I/3 dělila 

Olbramovice na dvě poloviny, což 

zejména v dopravních špičkách 

vytvářelo nebezpečné situace,“ 
uvedl k dokončenému dílu za in-

vestory mimo jiné generální ředi-
tel ŘSD Radek Mátl. Zdůraznil, že 
zhotoviteli – společnosti M-Silnice 
– se podařilo práce urychlit a ob-
chvat zprovoznit podle původ-
ního harmonogramu o půl roku 
dříve. První práce začaly v dubnu 
loňského roku a předcházela jim 
řada odvolání. 

Součástí stavby za 321 milionů 

korun (bez DPH) byla také mimo-
úrovňová křižovatka, šest mostů, 
podchod pro pěší a protihlukové 
stěny o celkové délce 1,2 kilome-
tru. Stavba byla spolufi nancována 
z Evropského fondu pro regionál-
ní rozvoj. 

Premiér Fiala poznamenal, že 
přeložka je jen částečným řešením 
dopravní situace ve středočeské 
oblasti, řešení vidí v dostavbě dál-
nice D3.                    Marie Břeňová

SEDLČANY Současný sedlčanský 
starosta Miroslav Hölzel oslovil jak 
nově zvolené zastupitele, tak ty 
bývalé, kterým uplynul jejich man-
dát 23. září letošního roku. 

Pozval je na čtvrtek 13. října 
na 9. hodinu na slavnostní odha-
lení pamětního kamene. Umístěn 
bude na začátku stromové aleje 

podél cesty za vodojemem na Ši-
berném vrchu směrem na Oří-
kov. Stromy vysázeli žáci 1. Zá-
kladní školy v Sedlčanech před 
třemi lety a akce se také zúčastní. 
Alej ponese na památku bývalé-
ho učitele sedlčanské školy jmé-
no Alej Tomáše Hellera.

Marie Břeňová

SEDLČANY Jedním z projednáva-
ných úsporných opatření, kterými 
se zabývá radnice, je šetření ener-
gií formou omezení nebo dokonce 
vypínání světel veřejného osvětle-
ní v nočních hodinách. 

„Zatím se o tomto kroku neroz-

hodlo. Pořád ještě letos odebíráme 

elektrickou energii za cenu, která je 

fi xovaná z minula. Problém s cenami 

nastane až od nového roku. Jak dál, 

o tom ale musí rozhodnout nové ve-

dení města nebo zastupitelstvo,“ sdě-
lil dosavadní starosta města Miro-

slav Hölzel. Nevyloučil, že je to však 
jedna z variant. Současně připustil, 
že jde o diskutabilní řešení. „Vím, že 

některé obce k této variantě přistupu-

jí, ale samozřejmě to určité problémy 

přinese. Nevím, zda právě tudy cesta 

povede. Musela by se připravit kalku-

lace, aby bylo jasné, kolik peněz by 

vypínáním veřejného osvětlení napří-

klad v době od půlnoci do čtyř hodin 

město ušetřilo a zvážit, zda neosvět-

lené ulice na druhé straně nepove-

dou k vyšší kriminalitě, ale i úrazům 

chodců,“ dodal.                           -mb-

O úsporném 
nočním osvětlení 
není rozhodnuto

Olbramovice si 
konečně oddychnou 
od přetížené dopravy

Odhalení památného kamene 
v aleji Tomáše Hellera

Zprovoznění obchvatu u Olbramovic bylo skutečně slavnostní událostí. Obyvatelé 
obce i řidiči po něm volali desítky let.



4 strana www.sedlcansky-kraj.czZPRAVODAJSTVÍ

a následně učiliště v na-

šem regionu vychovalo 

spoustu šikovných lidí. Já 

se z mnoha z nich znám, 

a vím, že základ, který 

tady dostali, je velice dob-

rý. Učitelskému sboru pře-

ji, aby jejich práce a snaha 

byla odměněna co nejlep-

šími výsledky žáků a aby 

každý z nich ze školy od-

cházel s výučním listem, 

nebo s maturitním vysvěd-

čením,“ svěřil se senátor 
Petr Štěpánek a dodal, že 
učilišti přeje minimálně 
dalších sto pětatřicet let. 

Starosta Sedlčan Mi-
roslav Hölzel připomněl, 
že málokterá škola v ši-
rokém okolí má tak dlou-
hou historii, jakou má 
současné SOU Sedlčany. 
„Naši předkové už kon-

cem devatenáctého století 

ucítili potřebu odborného 

vzdělávání a založení hos-

podářské školy, dnešního 

středního odborného učiliš-

tě. Doufám, že i další gene-

race budou v Sedlčanech 

natolik osvícené, že potře-

bu odborného vzdělávání 

budou podporovat. Střední 

odborné učiliště je vynikají-

cím partnerem města Sedl-

čany. V uplynulých letech 

Pokud naše učiliště má i nadále tvořit jednu 
z páteřních škol regionu, mělo by z minulosti 
převzít to nejlepší, říká ředitel SOU Jiří Kolín

se podílelo na různých 

společenských a kulturních 

akcích, na nichž žáci před-

váděli své dovednosti. Je 

tady však i daleko hlubší 

spolupráce, která v závěru 

roku 2016 začala dlouho-

dobou potřebou přístavby 

učeben, sousedících s 2. ZŠ 

Propojení,“ poznamenal 

starosta Sedlčan. Dokonce 
trumfnul senátora Štěpán-
ka, protože s úsměvem 
dodal, že učilišti přeje ne 
dalších sto pětatřicet let, 
ale hned pět set.

Okénko 
do historie

Na zahájení oslav 135. 
výročí založení školy byl 
přítomen rovněž histo-
rik, spisovatel a badatel 
Tomáš Zouzal, který pří-
tomné seznámil s historií 
školy. „Když budeme mlu-

vit o roku 1887, kdy byla 

zahájena výuka na této 

škole, musíme začít o něco 

dříve,“ uvedl Tomáš Zou-
zal. „Předcházely tomu tři 

roky práce. V roce 1884 

měl sedlčanský hospodář-

ský spolek za sebou dvacet 

let své existence a tehdy 

byl volen jeho nový výbor. 

V čele spolku stál kněz Jan 

Křtitel Pecánek, který byl 

výchovným správcem pů-

vodně v Osečanech a poz-

ději ve Vojkově. Mimo jiné 

to byl také člověk s velkým 

zájmem o hospodářství 

a povznesení sedlčanského 

okresu. A právě páter Pecá-

nek na první schůzi nové-

ho výboru v květnu roku 

1884 navrhl, aby v Sedl-

čanech byla zřízena tzv. 

zimní hospodářská škola. 

To v praxi znamenalo, že 

synové z rolnických ro-

din, kteří v sezóně byli za-

městnáni na statku, mohli 

během zimních měsíců 

navštěvovat kursy a před-

nášky a mohli se vzdělávat 

v zemědělství.“ 

Tomáš Zouzal připo-
mněl, že kromě tohoto 
pr vn ího  pods t a tného 
bodu došlo v roce 1884 
ještě ke dvěma dalším. 
Jedním z nich byl dopis, 
který sedlčanskému hos-
podářskému spolku při-
šel z podobného spolku 
v Hradci Králové. Sedl-
čanští byli žádáni, zda by 
přispěli na zimní hospo-
dářskou školu v obci, kte-
rá je dnes součástí Hradce 
Králové. „Jak myslíte, že se 

sedlčanští zachovali?“ ze-
ptal se posluchačů histo-
rik a vzápětí dodal: „Nepo-

slali ani krejcar a rozhodli 

se, že založí školu vlastní.“ 

K třetímu bodu došlo 
na konci roku a byla jí 
valná hromada hospo-
dářského spolku. Konala 
se ve Voticích, kam byl 
pozván i odborník na ze-
mědělské školství, který 
k tomuto tématu předná-
šel. Přednáška měla vel-
ký úspěch, ale také jistý 
důsledek, s nímž nebylo 
počítáno. Vzrostl zájem 
vybudovat školu, ovšem 
ve Voticích. To Sedlčan-
ští samozřejmě podle 
slov Tomáše Zouzala ne-
mohli dopustit, rychle se 
chopili pera a začali psát 
žádosti na různá místa. 
První odpovědělo v lednu 
roku 1885 město Sedlča-
ny a slíbilo, že pro školu 
zajistí místnosti. Přidal se 
i sedlčanský okres, který 
slíbil fi nanční podporu, 
a další dárci. Problém byl 
zejména v tom, že Sedl-
čanští žádali mimo jiné 
o příspěvek ministerstvo 
orby do Vídně, které jim 
žádost odmítlo. Sedlčanští 
si však poradili, uspořáda-
li vlastní sbírku a sehnali 
více peněz, než bylo po-
třeba. Na konci roku 1886 
zemský výbor schválil 
otevření školy a 3. ledna 
následujícího roku se zde 
začalo vyučovat.

Školou prošlo 
osm tisíc 
absolventů

Se současným učiliš-
těm seznámil účastníky 
oslav jeho ředitel Jiří Ko-
lín, který připomněl, že 
škola se řadí k nejstarším 
školám na Sedlčansku 
i v širším okolí a že pokud 
chce i nadále tvořit jednu 

z páteřních škol regionu, 
měla by z minulosti pře-
vzít to nejkvalitnější, i to, 
co se už osvědčilo. Ředitel 
dále uvedl, že v celé his-
torii školy jí prošlo na osm 
tisíc absolventů, tedy více, 
než mají současné Sedlča-
ny obyvatel, a také pozna-
menal, co se v posledních 
letech ve škole změnilo. 

„S oborem opravář 

zemědělských strojů se 

do naší školy vrátilo ze-

mědělství, zatímco v před-

chozích patnácti až dvaceti 

letech jsme se orientovali 

výhradně na potravinářství 

a částečně i na lesnictví. Ze 

zemědělských oborů tady 

byl pouze zahradník. Zkou-

šeli jsme se vrátit i k oboru 

mlékař, ale bohužel to bylo 

v době, kdy se rušila sedl-

čanská mlékárna, takže 

tento obor skomírá. Další 

obor, který jsme rozšířili, 

je instalatér a ten si svoji 

pozici našel,“ připomněl 
Jiří Kolín a dodal, že další 
obor, který v posledních 
letech není naplňován, je 
obor podnikání. 

V celém objektu se stá-
le něco buduje. V areálu je 
pět nových střech, v sou-
časné době se provádí re-
konstrukce Domova mlá-
deže a pokoje se vybavují 
novým nábytkem. Jenom 
se zatím nepodařilo hlav-
ní budovu opatřit novým 
kabátem, ale snad i to se 
brzy povede. Ředitel dále 
informoval, že škola má 
momentálně pět kadeřnic-
kých učeben, čtyři přímo 
v učilišti a jednu v Bene-
šově. V současné době je 
ve škole 222 žáků, ale je-
jich počty se samozřejmě 
neustále mírně mění.

David Myslikovjan

V pondělí 10. října by se dožila 100 let naše milá, 
laskavá, láskyplná maminka paní učitelka

Mgr. Marie Plačková
ze Sedlčan.

Stále s bolestí v srdci vzpomínají 
dcery Vlasta a Zorka s rodinami.

Účastníci zahájení slavností v učilišti mohli ochutnat chlebíčky, které připravili studenti oboru kuchař.
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Prodám palivové dřevo měkké 900 Kč/prms 

a tvrdé 1 300 Kč/prms nařezané a naštípané. 
Dovoz zdarma. Tel.: 730 529 545 

Koupím les nebo pole jakékoliv vý-
měry. Tel.: 730 529 545.          215/22

Výkup starých peřin. Tel.: 
606 514 445.           216/22

Hledám pozemky k pronájmu pro ze-
mědělskou či lesnickou činnost, cena 5 000 
Kč/ha. Tel.: 601 521 516.         217/22

Koupím srovnávačku s protahem 
KDR nebo Rojek. Tel.: 774 707 147.    218/22

Koupím historický motocykl nebo 
moped. Tel.: 777 746 668.         219/22 

Ještě nejsme tak staří, abychom byli 
sami. Pokud jsi  věkem a vzdáleností co 
nejblíže ke mně a vidíš to stejně, ráda Tě 
poznám. Žena 53 let Sedlčany a okolí. Tel.: 
606 350 084.              220/22 

Prodám skoro nové celočalouněné  
"letiště" s velkým úložným prostorem, dl. 
192 cm vč. čela, š. 140 cm. Barva tmavší 
červená. Původní cena 22 000 Kč, nyní 
3 500 Kč. Tel.: 724 918 307.           221/22

Pronajmu částečně zařízený byt 2+1 

Kominictví  Tuháček
tel.: 777 811 898
kominictvi.tuhacek@seznam.cz

 čištění    frézování
 vložkování
 revizní zprávy    sanace
 stavby a opravy komínů
 zajišťování revize

Sádrokartony
Martin Kadeřábek

Tel.: 723 647 097

ZD Krásná Hora nad Vltavou a. s.
přijme na farmu Petrovice u Sedlčan 
nového pracovníka na pozici

TRAKTORISTA
Pracovní náplň:
Práce v rostlinné výrobě s traktorem, včetně manuálních prací
Občasná práce v živočišné výrobě (stlaní slámou)
Požadujeme:
• řidičské oprávnění skupiny T podmínkou
• ochota pracovat přesčas (zejména v letní sezóně)
• spolehlivost, časovou flexibilitu
• praxe výhodou (ale není podmínkou)

Nabízíme:
• hrubá měsíční mzda 33 000 až 40 000 Kč
• zázemí stabilní a prosperující společnosti
• moderní pracovní techniku

zaměstnanecké benefity v hodnotě 5 000 Kč/měsíc:
• zaměstnanecké obědy
• příspěvek na životní pojištění
• příspěvek na naturálie
• týden dovolené navíc (celkem 5 týdnů)
• masáže

dále:
• 13. plat
• možnost zvýhodněné zaměstnanecké půjčky na potřeby bydlení

Kontakty:
• Přemysl Dolejší – tel.: 721 260 681
• Milan Kakeš – tel.: 737 289 204
• e-mail: zdkh@zdkh.cz

AGRALL
zemědělská technika a. s.

středisko Sedlčany, Hermovo pole 1323

hledáme nové kolegy 
na pozici 

SERVISNÍHO 
TECHNIKA

Info na tel.: 797 863 331
Životopis prosím zasílejte 
na e-mail: kymla@agrall.cz

VÁNOČNÍ  DÁREK
převod z videokazet na flešku 

nebo DVD, levně. 
Tel.: 777 554 484

s balkónem v Sedlčanech. Základní nájem 
10 000 Kč. Tel.: 737 756 565.                222/22

Řádková inzerce 15 Kč /řádek
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OBEC

Dublovice 5 0 0 0 2 3 1 4 2

Hřiměždice 0 0 1 1 0 0 0 0 1

Jesenice 0 0 0 0 1 0 0 2 3

Kamýk nad Vltavou 5 4 2 1 2 2 1 1 3

Klučenice 1 1 0 0 0 0 1 1 1

Kňovice 0 0 0 0 1 0 0 0 1

Kosova Hora 1 1 1 0 1 0 2 0 3

Krásná Hora nad Vltavou 5 2 1 1 1 2 4 5 4

Křečovice 1 4 3 0 0 0 0 0 0

Křepenice 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Milešov 0 0 0 0 0 0 1 1 0

Nalžovice 2 1 4 1 2 1 1 1 2

Nedrahovice 1 1 1 1 1 1 1 2 1

Nechvalice 3 2 2 1 1 1 2 1 2

Osečany 1 0 0 0 0 0 0 0 1

Petrovice 7 1 1 3 2 2 3 2 2

Počepice 0 0 0 0 1 0 1 1 3

Prosenická Lhota 0 0 0 0 1 0 1 0 2

Příčovy 2 0 0 1 0 0 2 2 2

Radíč 0 0 0 0 0 3 0 0 0

Sedlčany 16 14 17 12 12 16 15 11 14

Sedlec-Prčice 10 8 8 5 6 3 5 8 12

Solenice 0 0 1 1 1 0 0 0 0

Svatý Jan 1 0 0 1 0 1 1 1 0

Štětkovice 2 0 0 0 0 0 0 0 0

Vojkov 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Vrchotovy Janovice 0 0 2 2 3 5 3 1 0

Vysoký Chlumec 3 2 2 0 0 1 3 2 3

Zduchovice 3 1 1 1 1 1 1 1 1

Celkem 69 42 47 32 39 42 49 47 63

REGION Mezi 24. a 30. zářím došlo 
k nárůstu pozitivně testovaných 
na koronavirus v regionu o 34 %. 
Přesto však nejvyšší počet v největ-
ším městě nedosáhl ani na patnáct.

V devítce obcí vidíme stále 
nebo opět nulu. Pokles sledujeme 
v Dublovicích, Krásné Hoře nad 
Vltavou, Milešově, Nedrahovicích, 
Svatém Janu a Vrchotových Jano-
vicích. V případě desítky obcí vi-
díme stejný počet, jako tomu bylo 
minule. V třináctce obcí vidíme 
nárůst. Nejvíce, ale pouze o čtyři 
v Sedlci-Prčici.

Pokud se na čísla zaměříme opět 
optikou obcí s rozšířenou působnos-
tí, tradičně je na tom nejlépe Voticko. 
V neděli 2. října tady bylo 20 aktuál-
ně nakažených, což je nárůst pouze 
o osm. Čtyři nemocní byli v péči ne-
mocnic. Sedlčansko mělo 51 nakaže-
ného, z toho jeden byl v nemocnici. 
Vidíme tedy pokles o jednoho cel-
kově i jednoho v nemocnici. Na Pří-
bramsku bylo v neděli 175 aktivních 
případů, z toho čtyři hospitalizovaní. 
Sledujeme tedy nárůst o 27 celkově 
a o jednoho v nemocnici.

Olga Trachtová Hadáčková

Krčína si připomněli 
pochodem a vzpomínkovou 
slavností

Oblíbený okolím však údajně ne-
byl. Snad pro svou náklonost k čer-
né magii a říkalo se, že měl pletky 
i s čertem. Ve zdi vedle kazatelny 
v obděnickém kostele se nachá-
zí 140 cm vysoký a 93 cm široký 
mramorový náhrobek, který sem 
dal krátce před svou smrtí zasadit 
Krčín pro svůj hrob. Na náhrobku 

je vytesán Krčínův znak a latin-
ský epitaf s vynechaným místem 
pro datum úmrtí. To již doplněno 
nebylo a hrobka zůstala prázdná. 
Není tak jasné, kde je slavný ryb-
níkář pohřben. Podle lidových po-
věstí Krčínovo tělo po smrti odnesl 
ďábel, s nímž byl Krčín během ži-
vota spolčen.

Přivítání karavany, která do-
razila z Vysokého Chlumce, bylo 
slavnostní. V roli správce Krčíno-
vy tvrze se jí ujal v dobovém ob-
leku Petr Čihák z Ohrady. A nebyl 
sám. V kostýmech dorazila většina 
účastníků a tak se chvílemi moh-
lo zdát, že se návštěvník přenesl 
do středověku. Obděničtí měli pro 
karavanu z Vysokého Chlumce 
připraveny dary. „Dobří přátelé 

z Vysokého Chlumce i přilehlých 

osad,“ ujal se uvítacího slova v roli 
správce Čihák, „dovolte mi, abych 

vás u nás přivítal a poděkoval vám 

za to, že jste si vzpomněli na na-

šeho regenta Jakuba Krčína. Ten 

měnil krajinu ve prospěch přírody 

a díky jeho dílům měli lidé práci. 

Jako dar od nás přijměte kapra. 

Není to však kapr obyčejný, je to 

kapr doslova na sladko připravený! 

Dále vás vítáme koláči.“ Poté došlo 
k rozhození čokoládových mincí, 
údajně z nalezeného pokladu. To 
s povděkem přivítaly především 
děti, které na nic nečekaly a oka-
mžitě začaly sladkou pochoutku 
sbírat. 

Následně se karavana přesu-
nula k místnímu kostelu. Po krát-
ké pietní vzpomínce na slavného 

rybníkáře v kostele došlo na skvě-
lé šermíře Pány ze Zvěřince 
a Corpus Bellatores. Ti okořenili 
slavnostní atmosféru rytířskými 
turnaji, při nichž se tajil dech nejen 
dětem, ale i dospělým. Vzhledem 
k tomu, že tráva na vršku opravdu 
klouzala, občas bylo otázkou, co 
šermíři měli v rámci napínavého 
představení secvičeno a co byla 
díky uklouznutí improvizace. 

Po krátkém občerstvení v místní 
hospůdce došlo na soutěžní klání 
mezi místními i příchozími. Ve třech 
disciplínách letos měli štěstí přespol-
ní a vyhráli na celé čáře. 

Devatenáctý ročník vzpomín-
kové akce byl doplněn malým jar-
markem, kde se zájemci mohli ob-
čerstvit domácím sladkým i slaným 
pečivem, koupit si bylinky, dát si 
výbornou kávu či si odnést domů 
pozornost z vlny nebo šperky. 

K pohodové atmosféře dne 
přispěla i kapela Klenováci. Ta za-
hrála v místním sále, kde roztope-
ná kamna zahřála po pokaženém 
odpoledním počasí návštěvníky, 
kterých přišlo na oblíbenou akci 
jako již tradičně požehnaně.

Jana Motrincová

Nárůst se projevuje 
i v regionu

Příchozí z Vysokého Chlumce uctili místní dortem ve tvaru ryby.

KOSOVA HORA Zastupitelé obce 
schválili na svém zasedání 7. září 
investici na nákup školního nábyt-
ku, rekonstrukci podlah a výměnu 

podlahových krytin – vše ve výši 
192 tisíc korun. Náklady budou 
hrazeny z rezervního fondu místní 
základní a mateřské školy.        -mb-

Nový nábytek pro školu
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SEDLČANY/CHLUM Nadace S-B, je-
jímž duchovním otcem je zaměstna-
nec stavební společnosti S-B Lukáš 
Mošnička, je činná třetí rok. Snahou 
nadace je fi nančně pomoci handica-
povaným lidem v regionu, nebo i or-
ganizacím, které to potřebují.

Jako prvnímu členové nadace 
v předloňském roce předali šeky 
v celkové hodnotě osmdesáti čtyř 
tisíc korun dřívějšímu zaměstnanci 
společnosti Jaroslavu Jandovi ze 
Sedlčan, který se po úrazu pohybuje 
na invalidním vozíku. Loni nadace 
vybrala Simonu Lachoutovou, která 
si před více než patnácti lety po pádu 
ze střechy na záda poranila páteř 
a rovněž nemůže chodit. Členům 
nadace, kteří vždy pečlivě vybírají 
obdarovanou osobu a zvažují svoji 
další činnost, se podařilo pro Simonu 
vybrat celkově 126 944 korun. 

Pro letošní rok Nadace S-B vybra-
la třiadvacetiletého Tomáše Bártů 
z Chlumu, u něhož se již v dětství za-
čala projevovat svalová dystrofi e. Lu-
káš Mošnička oslovil redakci, a proto 
jsme byli v úterý 20. září přítomni při 
dojednávání podrobností ohledně 
předání daru, jež by se mělo konat 
v závěru roku. Oslovili jsme mamin-
ku Tomáše – Zlatku Bártů, která pra-
cuje v mateřské škole jako učitelka 
a návštěvníci divadelních představe-
ní si ji jistě pamatují z kabaretů ochot-
níků. Protože byl všední den, Tomáš 
byl v té době činný v Jedličkově ústa-
vu v Praze, a tak nás s jeho silným 
příběhem seznámila maminka.

Kdy se poprvé u vašeho syna 

projevila svalová dystrofi e?

Bylo to v jeho sedmi letech. Když 
se Tomáš narodil, byl malý, měl jenom 
přes dvě kila. Vyvíjel se pomaleji, ale 
normálně se naučil lyžovat, plaval 
s námi a nic nenasvědčovalo tomu, že 
onemocní. Potom jsme ale jeli na hory 
a tam začal padat. Šel, upadl a opako-
valo se to. Nechali jsme ho v nemoc-
nici na Vinohradech vyšetřit, a když 
dávali dohromady výsledky, zjistili, 
že s krví není všechno zcela v po-
řádku. Také jaterní testy nedopadly 

dobře. Udělalo se kontrolní vyšetření 
a výsledky byly stále špatné. Tomáš 
byl na týden hospitalizován ve vino-
hradské nemocnici, a tam si ho vza-
la na starost lékařka, která začala mít 
podezření na svalovou dystrofi i. Spo-
jila se s dětskou neuroložkou z Motola 
a záhy byla nemoc potvrzena. Musela 
jsem jít nejenom já na vyšetření, ale 
i moje matka, babička a nic se nepro-
kázalo, takže nemoc vznikla vícemé-
ně u mě. U dcery byla svalová dyst-

rofi e diagnostikována taky, ale ženy 
s ní dovedou lépe bojovat. Tomáš při 
vší smůle měl trošičku štěstí, protože 
nemá silnější Duchennovu svalovou 
dystrofi i, ale lehčí Beckerovu.

Nemoc je stabilní, nebo se 

zhoršuje?

Zhoršuje se. Tomáš sice byl snad-
no unavitelný, nedokázal už jezdit 
na kole, ale chodil, ačkoliv hůř. Když 
byl malý, měl hodně silnou žlouten-
ku, a to také sehrálo svoji roli. Chodil 
do normální základní školy a absolvo-
val ji celou, jenom pátou třídu jsme ho 
nechali po dohodě s paní učitelkou 
zopakovat, protože jsem pro něj potře-
bovala individuální plán. Hlavně z dů-
vodu zdravotních problémů a také 
aby vůbec zvládal základní školu. 
Od šesté třídy měl individuální vzdě-
lávací plán. 1. ZŠ Sedlčany mi vyšla 
ochotně vstříc a já jsem za to byla veli-
ce ráda. Tomáš dokonce jezdil se spo-
lužáky i na výlety. Jeli například na ko-
lech na Hrazany, já jsem tam syna 
odvezla, on tam s nimi strávil dopole-

dne a potom jsem pro něj zase přijela.
Co následovalo po dokončení 

základní školní docházky?

V té době už Tomáš chodil hodně 
špatně. Kamarádi s ním chodili ze ško-
ly, protože když upadl, měl problémy 
se zvednout. Syn měl výhodu, že jak 
opakoval rok, dostal se do třídy, kde 
bylo spoustu dětí, které jsem měla 
ve třídě v mateřské škole, a Tomáše 
znaly. Největším jeho kamarádem byl 
Lukáš Čedík, který za ním jezdil i teh-

dy, když už Tomáš nebyl ve škole. 
Přemýšleli jsme co dál a padl návrh 
na Jedličkův ústav, kde je mateřská 
i základní škola a jsou tam i učňovské 
obory a střední školy. Tomáš tam na-
stoupil do oboru knihař. To ještě cho-
dil, protože aby mohl dělat knihařské 
práce, musel stát. Ve třeťáku už měl 
mechanický vozík a s těžkými věcmi 
mu pomáhala třídní učitelka. Zkouš-
ky zdárně absolvoval a hned si udělal 
zkoušky na keramický obor. Do toho 
prodělal první operaci z důvodu ne-
ustálého sezení. Marodil skoro dva 
měsíce, a když nastoupil po nemoci 
do školy, přišel covid. V druháku 
opět onemocněl, ale tentokrát jsme 
všechno rychle zvládli. A protože byl 
opět covid, pracovali jsme s hlínou 
doma. Tento tříletý obor v Jedličkově 
ústavu Tomáš také ukončil a loni udě-
lal zkoušky na praktickou školu, kde 
je v současné době. Toto studium je 
dvouleté, ale Tomáš si je po přijímač-
kách rozložil na tři roky s tím, že je 
slabý na matematiku a ve druhém 

ročníku bude mít více času na její 
doučování. Chtěl by se totiž přihlásit 
ještě na obchodní školu, což by byla 
jeho už čtvrtá. Já jsem mu na to řekla: 
„Fajn, Tomáši. A až tuto školu dokon-
číš, já půjdu do důchodu (úsměv).“

Kdo Tomáše dopravuje do Jed-

ličkova ústavu?

Tomáš dnes má nejenom mecha-
nický, ale i elektrický vozík a do Pra-
hy ho dopravuje můj dřívější manžel. 
Na víkendy syn jezdí k nám.

Jaké má zájmy vedle svého 

studia?

Protože je hodně limitován v po-
hybu, hodně se s kamarádem, který 
je také na vozíku, věnuje počítačo-
vým hrám. A taky s ním podniká vý-
lety. V červnu společně například jeli 
vlakem do Ústí nad Labem. Všechno 
si zařídili, nakoupili jízdenky, a když 
vystupovali v Ústí, nádražák, který 
jim přistavoval plošinu se ptal, jestli 
tam zůstávají. Když se dozvěděl, že 
večer jedou domů, řekl jim, že další 
plošina už pro ně objednaná není. 
Praha zkrátka do Ústí nenahlásila, že 
kluci večer pojedou zpátky. Naštěs-
tí se to vyřešilo a mohli odcestovat. 
Chtěli jet i do Vídně, protože jim učitel 
říkal, že je to tam prý bezbariérové. 
Já jsem jim říkala, že nevím, kde by-
chom je tam hledali, a tak si zopako-
vali výlet do Ústí. A protože Tomášův 
kamarád tam má děvče, zůstali tam 
i přes noc a vrátili se až druhý den. 
Kluci jdou společně i do hospody 
a dají si tam večeři a pivo. Když se ko-
nal v Kongresovém centru jeden ze 
závěrečných plesů, kterým oni říkají 
maturitní, někdo nám řekl, že tam bu-
dou mít předtančení. Říkala jsem si, 
jak studenti můžou mít předtančení, 
když jsou na vozíku a nevěřila jsem 
tomu. Ale předtančení pro všechny 
třídy bylo. Děvčata vyjela na vozí-
ku, některá z nich byla převlečená 
i za kluky, a já jsem měla slzy v očích.

Pokud se rozhodnete pomoci, pe-
níze lze přinést na prodejnu S-B v Hu-
sově ulici v Sedlčanech, nebo zaslat 
na transparentní účet 332320/0300.

David Myslikovjan

TÉMA

MAS Sedlčansko, o. p. s. 
hledá do nové kanceláře v Krásné Hoře nad Vltavou 

manažera/ku pro IROP
Nástup na HPP, termín nástupu dle dohody

Zkušenosti v problematice dotačních titulů výhodou, nikoliv podmínkou

V případě zájmu volejte na 602 416 281 nebo pište 
s přiložením životopisu na mas.sedlcansko@email.cz

Nadaci S-B, která fi nančně pomáhá handicapovaným lidem 
v regionu, oslovil silný životní příběh Tomáše Bártů z Chlumu

Tomáš Bártů (vlevo) se svými spolužáky, učitelkou a asistentem.
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Martin Severa

1. Žádná velká sláva pro 
KDU-ČSL to není. Výsledky 
mohly být lepší. 

2. Zástupce Šance pro 
Sedlčany pan Janeček mě 
telefonicky oslovil se zá-
jmem o schůzku a velice 
pravděpodobně se sejde-
me v týdnu po 3. říjnu. Jed-
nání se všemi zbývajícími 
volebními subjekty ze Sedl-
čan je v plánu KDU-ČSL 
také v týdnu po 3. říjnu.

3. I v době předvolební 
jsme uvažovali o pokračová-
ní koaliční spolupráce jako 
v minulém volebním obdo-

bí. Takže předpokládám, že 
při trvajícím zájmu ostatních 
koaličních partnerů není dů-
vod od tohoto odstupovat. 

4. V rámci KDU-ČSL se 
budeme scházet a jednat. 
Nicméně nepředpokládám, 
že někdo od nás s naším 
volebním výsledkem oče-
kává kandidaturu na tyto 
dvě funkce. Logicky bude-
me podporovat společné 
koaliční kandidáty. Kan-
didáty na obě tyto funkce 
by měly být osobnosti, 
které budou mít většinovou 
podporu v zastupitelstvu. 
A k druhé části dotazu 

bych poznamenal, že zatím 
rozumný důvod k navýšení 

počtu místostarostů nevi-
dím a kloním se k variantě 

funkčního a jednotného 
tandemu starosta – mís-
tostarosta. 

5. Svolání zastupitel-
stva podléhá jasně sta-
noveným legislativním 
pravidlům, která zahrnují 
i lhůtu pro podání protes-
tu proti výsledku voleb 
a další navazující lhůty 
pro zaslání podkladů jed-
nání zvoleným zastupite-
lům a také pro samotné 
svolání zastupitelstva. Po-
kud vše půjde hladce, tak 
lze očekávat termín jedná-
ní zastupitelstva počátkem 
druhé poloviny října.

ZPRAVODAJSTVÍ

O novém starostovi a místostarostovi Sedlčan 
by mohlo být jasno v pondělí 17. října
1. Jak jste spokojeni s volebními výsledky?

2. Jak vypadá povolební vyjednávání? Byli jste osloveni nebo jste sami už pozvali k jednacímu stolu další tři strany a uskupení? 

3. S kým předpokládáte, že půjdete do koalice a s kým rozhodně ne a v čem z volebního programu neslevíte?

4. S jakým návrhem na starostu a místostarostu přijdete na ustavující zastupitelstvo? Před čtyřmi lety zazněla myšlenka, že by v Sedlčanech 

mohli být uvolnění místostarostové dva. Jaký na to máte názor? 

5. Znáte nebo odhadujete již termín ustavujícího zastupitelstva? 

Ondřej Vonňanský z ODS (vlevo) a Martin Severa (KDU-ČSL)

ODS: Za velkou prohru považujeme nízkou účast voličů
Ondřej Vodňanský

1. Za velkou prohru 
všech považujeme přede-
vším nízkou volební účast. 
O složení zastupitelstva 
rozhodlo jen zhruba 40 % 
oprávněných voličů, jejichž 
hlasy se navíc ještě rozdělo-
valy mezi čtyři kandidátky. 
Bereme to jako silný vzkaz 
do tohoto volebního obdo-
bí, ve kterém nesmíme za-
pomínat ani na ty zbývající 
téměř dvě třetiny občanů, 
kteří volit nepřišli. I k tomu 
slouží volby, aby poskyt-
ly zpětnou vazbu kandi-
dátům. Tady díky signálu 

od voličů vnímáme své 
rezervy a chceme usilovně 
pracovat i na tom, abychom 
všichni cítili, že město není 
něco, co je někde mimo nás 
nebo nad námi, ale že jsme 
jeho součástí. To samozřej-
mě začíná se zlepšením ko-
munikace města. Byť jsou 
tedy poměry hlasů v zastu-
pitelstvu stejné jako po mi-
nulých volbách, kandidáti 
v zastupitelstvu se obmě-
nili, a tak věřím, že za čtyři 
roky Sedlčaňáky svou prací 
přesvědčíme.

2. Hned v pondělí 26. září 
jsme se setkali s kandidáty 

Nezávislých a KDU-ČSL, 
v úterý 27. září pak s kandi-
dáty Šance pro Sedlčany.

3. Vzhledem k tomu, 
že jednání mezi všemi 
kandidátkami pořád ještě 
neskončila, nemůžu teď 
být dostatečně konkrét-
ní. Obecně si ale myslím, 
že má smysl programové 
shody v zastupitelstvu 
prosazovat bez ohledu 
na příslušnost ke kandi-
dátkám, každý tam může 
přijít se svým návrhem 
a obhájit ho před ostatní-
mi. A když jsem prochá-
zel volební programy, ur-

čitě se najde řada bodů, 
na kterých se shodneme 
napříč spektrem. Cílem 
ODS je udržitelný rozvoj 
města, a s tím souvisí jak 
rozpočtová odpovědnost, 
tedy že nechceme Sedl-
čany zadlužit, tak i chytré 
a hospodárné využívá-
ní zdrojů, aby měly pro 
všechny maximální efekt. 
Z čeho určitě nemůžeme 
slevit, je obyčejná lidská 
důvěra, která se dlouho 
buduje a snadno v oka-
mžiku ztratí. Nejbližším ko-
legům přece člověk musí 
primárně věřit a vědět, že 

se na ně může spolehnout.
4. Zatím nejsem schopen 

na tuto otázku odpovědět. 
Co se týká dotazu na počet 
uvolněných zastupitelů, to 
znamená starosty a mís-
tostarosty, jsme v ODS pro 
to, aby zůstal zachován 
současný model jednoho 
místostarosty.

5. Pokud nedojde k po-
dání stížnosti na průběh vo-
leb, pan starosta předpoklá-
dá, že by ustavující schůzi 
zastupitelstva mohl svolal 
na pondělí 17. října od 17 
hodin do Kulturního domu 
Josefa Suka.

KDU-ČSL: Logicky budeme podporovat na starostu 
a místostarostu společné koaliční kandidáty

Šance pro Sedlčany: Občané vyslali jasný signál, že si 
přejí změnu

Ivan Janeček 

1. S výsledky voleb pro 
naše uskupení jsme spoko-
jeni. Naši spoluobčané vy-
slali jasný signál, že si přejí 
změnu a ještě jednou všem 
za to moc děkujeme. Jsme 
spokojení, protože projekt, 
kterému mnozí na začátku 

nevěřili, nakonec získal tak 
silnou podporu. Zapsali 
jsme se do historie našeho 
města tím, že jsme poprvé 
po roce 1990 dokázali po-
razit doposud dominantní 
ODS. Nejvyšší počet hlasů 
ze všech kandidátů získal 
náš Vladimír Zámostný (1 

170 hlasů). Ostatní, kteří 
kandidovali i v roce 2018, 
jich získali výrazně více 
než před čtyřmi roky. Kan-
didáti z ostatních volebních 
stran naopak ztráceli. Jsme 
také jediný subjekt, který 
bude mít v sedlčanském 
zastupitelstvu úplné nováč-

ky. S čím nemůžeme být 
spokojeni, je účast voličů. 
Může to být kromě jiného 
dáno i tím, že levicově ori-
entovaní voliči neměli ten-
tokrát alternativu. 

2. Bezprostředně po zve-
řejnění výsledků z posled-
ního volebního okrsku 

krátce po půl deváté ve-
čer v sobotu 24. září jsme 
oslovili zástupce všech tří 
zbývajících volebních stran 
a nabídli jsme jim možné 
termíny jednání o vzájem-
ných představách budou-
cího uspořádání vedení 
města. Z naší strany jsme 

Dokončení ze strany 1



9stranawww.sedlcansky-kraj.cz ZPRAVODAJSTVÍ

byli připraveni jednat již 
hned v neděli. První schůz-
ky se nakonec uskutečnily 

v úterý 27. září se zástupci 
Občanské demokratické 
strany a Sdružení nezávis-
lých kandidátů Sedlčan. 
Jednání s KDU-ČSL se zatím 
neuskutečnilo z důvodu 
zaneprázdněnosti Martina 
Severy. Nyní čekáme na ná-
vrh dalšího termínu setkání 
ze strany ODS. My jsme při-
praveni uskutečnit druhé 
kolo jednání co nejdříve.

3. Jsme si vědomi, že 

následující volební období 
nebude vůbec jednodu-
ché. Nás všechny neče-
kají lehké časy. Již před 
volbami jsme avizovali, že 
budoucnost města musí 
být postavena na spolu-
práci všech subjektů, které 
ve volbách uspějí. Progra-
mem pro město musí být 
kooperace nikoliv konfron-
tace. O tom budeme chtít 
přesvědčit i ostatní.

4. Pouze dva subjekty 
před volbami představily 
své kandidáty na uvolněné 
funkce. Za Šanci pro Sedl-
čany byl představen Ivan 
Janeček na pozici starosty 
a Josef Soukup na pozici 
místostarosty. Občanská 
demokratická strana před-
stavila Zdeňka Šimečka 
na pozici starosty a Ondře-
je Vodňanského na pozici 
místostarosty. Vzhledem 

k tomu, že pan Vodňan-
ský se zastupitelem nestal 
a ODS nám zatím nesdělila, 
koho jiného na tuto pozici 
nominuje, předpokládáme, 
že by nové vedení města 
mělo být složeno kombina-
cí z výše uvedených zastu-
pitelů. Počítáme se stejným 
modelem vedení města, 
který funguje nyní. To zna-
mená, že nenavrhujeme zří-
zení další uvolněné funkce.

Nezávislí: Místo tří mandátů máme nyní čtyři
Libor Novotný

1. Za naše sdružení jsme 
s výsledky voleb spokoje-
ni. Ano, vždy to může být 
ještě lepší, ale v minulém 
volebním období jsme zís-
kali tři mandáty a nyní čty-
ři, takže velké poděkování 
patří všem našim voličům.

2. Ano, byli jsme pozvá-
ni na jednání jak s ODS, tak 

s Šancí, jednání se uskuteč-
nila a budou pokračovat 
i nadále. Dokud nedospě-
jeme k defi nitivní dohodě, 
tak jejich výsledky prezen-
tovat zatím nechceme. 

3. Nechceme šířit spe-
kulace, blíž k dohodě jsme 
zatím s ODS a KDU-ČSL, ale 
jak už jsem říkal, volební 
vyjednávání ještě nějaký 

čas budou. Volební progra-
my všech uskupení jsou 
velmi podobné, tam na zá-
sadní rozdíly nenarazíme. 

4. Post starosty a mís-
tostarosty je předmětem 
povolebních vyjednávání, 
nebudeme nyní vyslovovat 
jména. Za nás by měli mít 
zajištěnou dlouhodobou 
podporu většiny zastupi-

telstva formou koaliční do-
hody. Nejsme ale nakloně-
ni tomu, abychom měli dva 
uvolněné místostarosty, 
stávající stav byl doposud 
funkční a postačující. 

5. Předpokládáme svo-
lání zastupitelstva ve dru-
hé polovině října. 

Připravila: 

Marie Břeňová

Ivan Janeček

Libor Novotný (Nezá-
vislí) si mandát obhájil.

BALTSKÉ MOŘE Ve druhé po-
lovině září se jel pohárový 
závod České asociace ná-
mořního jachtingu (ČANY) 
na Baltu. Po třech letech se 
této akce zúčastnil i tým sedl-
čanského mořeplavce Vlasti-
mila Faktora, v němž byli kro-
mě syna Mariana také jeho 
kamarádi Danilo, Petr, Jirka, 
Honza a Martin. Po návratu 
ze závodů jsme mořskému 
vlkovi ze Sedlčan položili ně-
kolik otázek.

Myslíte si, že se jedná 

o nejtěžší závod pořádaný 

Českou republikou?

Dá se říct, že je rozhodně 
nejdelší v náročných pod-
mínkách Baltského moře. 
Ale náročný je už při přejím-
ce lodí. Paradoxně jsou v Ně-
mecku lodě v charterových 
společnostech ve špatném 
stavu. Letos jsme museli do-
nutit předávajícího genuu 
i hlavní plachtu sundat a za-
šít. V obou plachtách byly 
deseticentimetrové díry. Při 
přejímce pršelo a předávající 
nám chtěl dát lepící záplatu, 
ať si ji po dešti zalepíme. Do-
nutili jsme jej plachty sundat 
a zašít. Po vytažení genakeru 
(přední pomocná velká pla-
chta po větru – pozn. red.) 
z „rukávu“ jsme zjistili, že 
jsme dostali plachtu, která 

se nám v roce 2017 roztrhla 
na dvě půlky. Sešili ji tak, že 
měla o 10 m2 menší plochu. 
Našim soupeřům zase stej-
ná společnost v Rostocku 
nedala objednanou loď, ale 
o dvě stopy kratší. Jiné lodi 
půjčené až ve Stralsundu 
při přejezdu do místa startu, 
což bylo devadesát námoř-
ních mil, vyhořela komplet-

ní elektroinstalace a hasili ji 
za jízdy. Náročný už byl pře-
jezd do místa startu v Kuh-
lungsborgu. Foukalo 25 až 
35 knotů a i těch čtrnáct mil 
bylo mokrých.

Vy jste už tento závod 

jeli. Věděli jste tedy, co vás 

může čekat? 

Ano, závod jsem jel třikrát 
s Jirkou Altmanem a třikrát 

jsme ho vyhráli, pokaždé 
na jiné lodi. Letos jsem jel 
já jako kapitán a Jirka jel se 
mnou. Po zkušenosti z roku 
2018, kdy jsme vybírali shni-
lé brambory ze skříněk, řekl, 
že už nepojede. Loni jsme 
nejeli, protože nám charte-
rová společnost po půl roce 
odmítla dát už potvrzenou 
závodní loď POGO 36. Letos 

syn Marian sehnal Dehler 38. 
Nebylo to to nejlepší, ale to 
nelze moc ovlivnit. Byli jsme 
rádi i za tohle.

Můžete čtenářům po-

psat, jak závod probíhal?

Porada kapitánů byla 
po večeři v místní restaura-
ci ve dvacet hodin v neděli. 
Byli jsme seznámeni s mi-
mořádnou situací. Kromě 

omezení ptačí rezervací, 
křižování zón námořních 
tras a větrných elektráren 
v moři jsme byli obezná-
meni s operacemi ruských 
ponorek na Baltu východně 
od Bornholmu. Doporuči-
li nám sledovat svoji trasu 
nejen na GPS, ale i na mapě 
a zapisovat pozice každou 
hodinu. Dnes už víme, že to 
nebyla kachna, ale že jsme 
měli obrovské štěstí, protože 
Nord Stream byl napaden 
zhruba deset mil na východ 
od Bornholmu necelý týden 
po našem závodu. Startovalo 
se v pondělí v devět hodin. 
Vlny měly tři metry, vítr 17 
až 25 knotů. Čtyři lodě zvo-
lily nejkratší cestu k Born-
holmu pod polem větrných 
elektráren. My jsme počítali 
s vytažením genakeru u Bor-
nholmu. Bohužel vítr změnil 
směr a nedošlo k tomu. Jeli 
jsme na základní oplachtě-
ní. U Bornholmu se objíždí 
pravobokem i souostroví 
Christiansen. Jsou na něm 
dva majáky a kolem mělká 
skaliska. Před námi byly asi 
půl námořní míle čtyři lodě, 
které volily kratší trasu. Čtvr-
té lodi se nepovedla naviga-
ce a zhruba ve 2.30 hodin 
v úterý nad ránem narazila 
kýlem na skaliska. Naštěstí 

do lodi neteklo, tak pro zjiš-
tění škod jeli do přístavu 
na Bornholm.

Mohla posádka lodi po-

kračovat v závodu?

Ráno zjistili rozsah škod 
na kýlu a na kormidle, ale na-
konec odstoupili ze závodu. 
Je to velice nepříjemné, pro-
tože přišli o skvělý závod, ale 
i o kauci více než 2 000 euro.

Jak na tom byla vaše po-

sádka?

My jsme se dostali 
na čtvrté místo, ale měli jsme 
půl míle ztrátu. Tu jsme sice 
přes den stáhli a dokonce 
navečer po vytažení našeho 
malého genakeru jsme chvíli 
byli na třetím místě. Nakonec 
jsme dojeli po čtyřiceti ho-
dinách a čtyřiceti minutách 
padesát vteřin za třetí lodí. 
Měli jsme tak pomyslnou 
bramborovou medaili, což 
nás trochu zamrzelo. Ale 
po porovnání lodí, které ne-
jsou identické, jsme zjistili, 
že bychom při použití koe-
fi cientu yardstuck byli mož-
ná i první. Ovšem na to se 
v tomto závodě nehraje. Jde 
pouze o pořadí.

Pojedete i příští rok?

Pokud seženeme odpo-
vídající loď, tak bychom jeli 
rádi. Uvidíme.

David Myslikovjan

Posádka mořeplavce Vlastimila Faktora byla před startem 
závodu obeznámena s operacemi ruských ponorek na Baltu

Sedlčanský mořeplavec Vlastimil Faktor (nahoře druhý zprava) se 
svojí posádkou na lodi v Baltském moři.
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DRÁŽKOV V sobotu první-
ho říjnového dne to v Dráž-
kově žilo. Sedlčanský spo-

lek Našlose zde oslavil své 
20. výročí. Slavilo se jak 
ve Váchově špejcharu, tak 
v divadle Hogo Fogo. Osla-
va to byla velkolepá a plná 
radosti. 

Slavilo se divadlem 
a dalším vlastnoručním 
uměním. Děti si už od do-
poledních hodin vyráběly 
masky, stavěly originální 
stavby a sochy ze dřeva, 
či tiskly originální grafi cké 
listy. Spolek byl ve svých 
počátcích spojen přede-
vším s loutkami. I ty dosta-
ly svůj prostor ve Vácho-
vě špejcharu, v pohádce 
O Kašpárkovi. Našlose 
vždy bylo a je propojené 
se ZUŠ Sedlčany. Mladší 
dramaťáci sehráli ve špej-
charu hříčku O řípce. 
Našlose je ovšem hlavně 
o divadle. O nadšeném 
amatérském divadle. Sou-
částí festivalu byly impro-
vizační dílny pod vedením 
Martina Peška a Šimona 
Biliny, které vyvrcholi-
ly zápolením improtýmů 
na jevišti. 

Odpoledne v divadle 
Hogo Fogo už bylo jedním 
velkým divadelním mara-
tonem: Listování Černo-

bylské dívky; Aktovka V. 
Havla Ela, Hela a stop; Ta-
kové jedno období v po-

dání dospívajících herců 
z dramaťáku ZUŠky; Elling 
a Kjel Bjarne aneb Chvála 
bláznovství s úžasným 
herectvím Honzy Zdeňka 
a Pavla Vopata; Založené 
ruce znamenají ne v po-
dání skupiny Zážeh, jejíž 
někteří členové začína-
li s divadlem jako děti 
v Našlose. Festival pod-
pořil i početný ansámbl 
složený z ukrajinských 
přátel, kteří v součas-
nosti žijí na Sedlčansku, 
s předvedením moderní-
ho pojetí klasické ukra-
jinské pohádky O Vaku-
lovi a Oksaně. 

Oslavy dvaceti let spol-
ku nekončí. Pokračovat 
budou výstavou v sedl-
čanském muzeu, kde 
budou k vidění loutky, 
scény – dioramata, foto-
grafi e, části kulis a další 
předměty spojené s jeho 
činností. Vernisáž výstavy 
se uskuteční ve čtvrtek 6. 
října v 18 hodin.

Festival se uskutečnil 
díky nadšení všech lidí, 
kteří jsou s Našlose spojeni 
a za fi nanční podpory Pa-
tronátu Sedlčansko. 

Petra Belková

S E D LČ A N Y  „ C hy s t á m e 

oslavy pětasedmdesátého 

výročí školy, tradiční udá-

lost, která se opakuje vždy 

po pěti letech,“ říká o akci, 
která se bude konat v so-
botu 15. října, ředitel Gym-
názia a Střední odborné 
školy ekonomické Rado-
mír Pecka. Oslava výročí 
školy je pojata jako setkání 
absolventů. „Tím se možná 

odlišujeme od podobných 

akcí jiných škol,“ dodává. 
Vzpomínky absolventů 
a jejich setkávání totiž po-
važuje vedení školy za vel-
mi důležité.

V jednu hodinu se 
uskuteční slavnostní za-
hájení oslav v tělocvičně. 
Program pak bude v tělo-
cvičně pokračovat spor-
tovně, fl orbalově. Ve tři 
hodiny se ve sborovně 
setkají současní i minulí 
učitelé a další hosté. 

Od pěti hodin bude 
před budovou gymnázia 
kulturní program. I tady 
budou vystupovat studen-
ti a absolventi: „Představí 

se současní studenti a ab-

solventi školy, kteří ma-

turovali v době nedávné 

i vzdálenější. V pět zahájí 

Natálie Jindráková a Adéla 

Sedláčková s hymnou GaS-

OŠE, kterou děvčata složi-

la. Dále se představí Oliver 

Kolka, Duo Valeri (Anna 

Chmelařová a Emily Steel), 

Živel (Pavel a Ivan Žako-

vi), Patrik Stoupa, Com-

monhealth (Matěj Pína 

a Sven Nevlida), Tortillas 

a Potetoujs. Na všechny 

muzikanty se velmi těší-

me a moc si vážíme toho, 

že nám při této příležitosti 

zahrají,“ sdělila redakci 
podrobnosti Naďa Pínová, 
která má kulturní program 
se dvěma svými kolegy 
na starost. Konec progra-
mu oslav se předpokládá 
kolem sedmé hodiny.

Již od počátku léta zjiš-
ťuje vedení školy zájem ab-
solventů o využití prostor 
školy pro setkání se svými 
spolužáky. Prostory jed-
notlivých tříd školy pak bu-
dou rozděleny podle toho, 
jak velká skupina se sejde. 
Zajištěno bude i občerst-

vení. Kontakty má vedení 
školy na absolventy všech 
ročníků. Od roku 1947 jich 
jsou již čtyři tisíce. „Nej-

starší maturanti z roku 

1950 jsou již ve vysokém 

věku, ale máme kontakty 

i na ně,“ říká ředitel školy.
Grafika akce, včetně 

almanachu, vychází z no-
vého loga a nové úpravy 
webových stránek školy. 
Jejich autorkou je Zora 
Sokolová.

Organizace 
vychází ze 
zkušeností 
z minulých let

Každý z učitelů má něja-
ký úkol, často stejný, jako 
při předchozích výročních 
akcích. Navazují tedy na již 
nabyté zkušenosti. Někdo 
má na starost výzdobu ško-
ly, jiní program v tělocvič-
ně nebo obsahovou náplň 
kulturního bloku. Další 
pracují na pozvánkách pro 
absolventy a jejich roz-
dělování do konkrétních 
prostor. Plánování a rozdě-
lování úkolů začalo během 
jara, nejintenzivnější práce 
jsou ale v září a říjnu.

Nejnáročnějším úko-
lem je kontaktování ab-
solventů: „Někdy zjistíme, 

že kontakt, který máme, 

už není aktuální, a je tedy 

potřeba hledat dál. Učitelé 

s tím mají obrovské množ-

ství práce,“ říká Radomír 
Pecka s tím, že jsou právě 
ve vyhledávání kontakt-
ních údajů na absolventy 
velmi pečliví.

Zapojují se i studen-
ti. „Pomáhají s výzdobou 

školy. Na chodbách budou 

umístěné panely – máme 

pěkný archiv fotografi í, 

školních časopisů, kronik 

školy i zájmových krouž-

ků. Někteří současní stu-

denti budou pomáhat i při 

organizaci samotné akce. 

Budou uvádět zástupce 

ročníků na konkrétní místa, 

případně budou zapojeni 

i do organizace slavnostní-

ho setkání bývalých kolegů 

a hostů ve sborovně školy,“ 
popisuje ředitel školy.

Finanční náročnost akce 

si dopředu netroufá od-
hadnout. Podotýká ale, že 
v současné době to nebu-
de jednoduché. O příspě-
vek požádali i zřizovatele. 
„Máme odhad, ale některé 

ceny ještě nevíme,“ říká Ra-
domír Pecka s tím, že věří, 
že fond určený na akci se 
ještě více naplní.

Mezi hosty zřejmě ne-
budou chybět kromě vý-
znamných absolventů také 
zástupci města a kraje, ale 
i dalších institucí, se který-
mi škola spolupracuje. Jde 
o vedení základních škol 
v regionu, ale také zástup-
ce Městského muzea Sedl-
čany, Městské knihovny 
Sedlčany a Domova senio-
rů. „Byli bychom rádi, kdy-

by se dostavili také zástup-

ci partnerských vysokých 

škol, se kterými spolupracu-

jeme,“ přidává Pecka další 
hosty na seznam. Mezi po-
zvanými hosty je také se-
nátor Petr Štěpánek. Počítá 
se tedy se šesti až sedmi 
desítkami hostů.

Zaměstnanci 
připravují 
almanach

„Plánujeme vydat také 

almanach, na který se 

spousta absolventů těší. Bu-

dou v něm práce studentů, 

informace o dění na škole 

z uplynulých pěti let a také 

seznam absolventů jednot-

livých ročníků,“ informuje 
ředitel školy. „Chceme to 

oživit charakteristikami 

jednotlivých předmětů, pře-

hledem, co se povedlo, čím 

jsme se proslavili. Budou 

tam fotografi e a dokumen-

ty, které to potvrdí,“ dodává 
zástupkyně ředitele Lenka 
Lichtenbergová s tím, že se 
toho na škole v poslední 
době děje opravdu hodně.

Příspěvek k historii 
školy bude od absolventa 
Martina Plechatého. Pra-
cuje na diplomové práci, 
ve které se právě historií 
školy zabývá, má ji tedy 
pod kůží. „Velmi pěkně 

vládne slovem, takže to 

bude určitě pěkné,“ dodává 
Lichtenbergová.

Olga Trachtová 

Hadáčková

Přípravy oslav jsou v plném 
proudu

Oslava dvaceti let 
spolku Našlose byla 
velkolepá a plná 
radosti
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KRÁSNÁ HORA NAD VLTA-

VOU První říjnová sobota 
patří v městečku již tra-

dičně brannému závodu 
tříčlenných družstev s ná-
zvem Zlatý kohout. Pořádá 
jej místní sokolská jednota, 
zejména její starosta Ivo 

Kašpar. Pro letošní rok 
vlastnoručně připravil me-
daile ve tvaru kohouta z vi-

zovického těsta.
Na trať o dél-

ce 4 km se ten-
tokrát vydali 
24 závodníci. 
Čtyři družstva 
byla z mlad-
ších dětských 
závodníků, tři 
z e  s t a r š í c h . 
Za  ka tegor i i 
dospělých na-
stoupilo pouze 
jedno družstvo, 
které vytvořily 
ženy. Organiza-

ci v prostoru startu a cíle 
a na sedmi stanovištích za-
jistilo 14 pořadatelů. Mezi 
nimi nechyběli místní my-
slivci a hasiči.               -oth-

TJ Tatran Sedlčany 
– Povltavská FA B 
5:2 (2:0) 
SEDLČANY Po středečním 
utkání proti Michovohradi-
šťským SK s vítěznou tečkou, 
ale pachutí několika zraně-
ných hráčů, včetně vážného 
zranění Michala Kdolského, 
přivítal Tatran na svém hřiš-
ti hned v neděli 2. října v 9. 
kole krajského přeboru béč-
ko Povltavské FA.

Dvě branky za dvě 
minuty

A začátek mu vyšel opět 
výborně. V 18. minutě pře-
konal Marek Hanuš poprvé 
brankáře Valéra Žofčáka – 
1:0. O dvě minuty později 
vyslal zpoza vápna Lukáš 
Matoušek střelu, která 
skončila za zády bezmoc-
ného brankáře hostí – 2:0. 
První poločas tak skončil 
ke spokojenosti dvou sto-
vek diváků, kteří přišli po-
vzbudit svůj klub. 

Hattrick Petra 
Haase 

Druhý začátek poločasu 

se ještě pořádně nerozběhl 
a Petr Haas se rozhodl opřít 
z hranice vápna do míče tak, 
že se měnilo skóre na světel-
né tabuli potřetí – 3:0. V 70. 
minutě zahrozil také soupeř 
a Petr Nerad snížil na 3:1. 
Jenže Petr Haas byl střelecky 
při chuti a brankář Žofčák 
neměl moc radosti pokaždé, 
když si vzal Haas míč na své 
kopačky a napřáhl se ke stře-
le. Podruhé se tak stalo v 81. 
minutě – 4:1. V 84. minutě se 
gólově prosadili hosté, kon-
krétně Matěj Tomanec – 4:2. 
Ale v 86. minutě završil svůj 
hattrick opět „bombardér“ 
a noční můra brankáře hos-
tí Haas, který z penalty určil 
konečné skóre na 5:2. 

Sestava Tatranu: F. Dře-
vojan – Hofman, Sosnovec 
(81. Plesl), Repetný (76. Hra-
bák), Hanuš, Haas, M. Krů-
ta, Matoušek (56. Kouklík), 
L. Brotánek, Sochůrek (80. 
Chlasták), Novotný.

Tatran je po 9. kole na 6. 
místě se 14 body a skórem 
25:19. Další utkání hraje 
v sobotu 8. října od 16 hodin 
na hřišti osmých Tuchlovic.

David Štverák

1. kolo krajského 
přeboru (hráno 
ve středu 28. 
září) 
TJ Tatran Sedlčany – Mni-

chovohradišťský SK 5:3 

(4:1)

Branky Sedlčan: 3. a 45. 
P. Haas, 17. a 20. M. Habart, 
48. M. Hanuš

9. kolo krajského 
přeboru
TJ Tatran Sedlčany – Po-

vltavská FK B 5:2 (2:0)

Branky Sedlčan: 18. M. 
Hanuš, 20. L. Matoušek, 
48., 81. a 86. (p) P. Haas

9. kolo I. B třídy 
skupina D 
FK Uhlířské Janovice – 

TJ Tatran Sedlčany B 3:0 

(0:0)

TJ Sokol Sedlec-Prčice – 

TJ FC Jevany 6:0 (2:0)

Branky Sedlce-Prčice: 
27. V. Kabíček, 31. (vl.) 
M. Štefančík, 57. a 66. M. 
Davídek, 72. (p) a 89. M. 
Hájek

9. kolo okresního 
přeboru 
TJ Sokol Dublovice – TJ 

Stará Huť 7:1 (2:0)

Branka Dublovic: 16., 57., 
81. (p) a 90. J. Lomoz, 30. 
J. Jelínek, 82. P. Vystyd, 86. 
M. Vondrák
SK Petrovice – SK Třeb-

sko 3:1 (2:0)

Branky Petrovic: 12. V. 
Schwarz, 45. A. Pelikán, 59. 
D. Hadáček
TJ Vltavan Hřiměždice – 

SK Litavan Bohutín 3:4 

(1:2)

Branky Hřiměždic: 6., 74. 
a 83. M. Jílek

3. kolo III. třídy 
skupina B (28. 
září) 
TJ Krásná Hora – TJ So-

kol Jesenice 0:3 (0:0)

Branky: 51. T. Hrstka, 69. Z. 
Švagr, 82. L. Pomahač

9. kolo III. třídy 
skupina B 
TJ Sokol Počepice – TJ 

Sokol Jesenice 0:3 (0:1) 

Branky: 11. T. Hrstka, 50. V. 

Cibulka, 79. T. Svoboda
SK Obory – TJ Dublovice 

B 4:2 (1:2)

Branky Dublovic: 27. D. 
Krůta, 31. V. Filip
SK Kosova Hora – TJ Sokol 

Sedlec-Prčice B 3:2 (0:1)

Branky: 62. a 78. J. Ta-
týrek, 71. J. Kouklík – 42. 
S. Boubalík, 89. P. Kabí-
ček
TJ Sokol Kamýk nad Vlta-

vou – TJ Zduchovice 3:4 

(0:3)

Branky Kamýku nad Vlta-
vou: 49. a 76. M. Chýle, 72. 
M. Viskup

9. kolo IV. třídy 
SK Klučenice – Sokol Vr-

tule Láz 0:7 (0:3)

FC Višňová B – SK Petro-

vice B 6:2 (4:0) 

Branky Petrovic: 62. L. Sti-
bor, 70. T. Měcháček
SK Sokol Kytín – SK Vyso-

ký Chlumec 8:0 (4:0)

TJ Slavoj Obecnice – TJ 

Vltavan Hřiměždice B 6:3 

(2:1)

Branky Hřiměždic: 14. a 74. 
M. Jílek, 56. J. Kahoun

9. kolo okresního 
přeboru – 
Benešov 
TJ Sokol Vrchotovy Jano-

vice – TJ Jiskra Struha-

řov 6:1 (2:1)

Branky Vrchotových Jano-
vic: 17. a 62. D. Adam, 49. 
a 86. L. Bukovaz, 28. T. Ku-
bíček, 72. P. Kocourek

2. kolo krajského 
přeboru staršího 
dorostu U19 (28. 
září)
TJ Tatran Sedlčany – SK 

Spartak Příbram 0:4 (0:2)

9. kolo krajského 
přeboru staršího 
dorostu U19
SK Kladno B – TJ Tatran 

Sedlčany 9:1 (5:0)

Branka Sedlčan: 86. J. Pše-
nička

2. kolo krajského 
přeboru staršího 
dorostu U17 (28. 
září)
TJ Tatran Sedlčany – 

SK Spartak Příbram 0:4 

(0:2)

9. kolo krajského 
přeboru mladšího 
dorostu U17
SK Kladno B – TJ Tatran 

Sedlčany 3:2 (1:1)

Branky Sedlčan: 37. P. Ma-
chek, 54. J. Novotný

2. kolo krajského 
přeboru starších 
žáků U15 (28. 
září)
SK Spartak Příbram – 

TJ Tatran Sedlčany 6:0 

(4:0)

9. kolo krajského 
přeboru starších 
žáků U15 
TJ Tatran Sedlčany – SK 

Benátky n/J 0:2 (0:1)

2. kolo krajského 
přeboru mladších 
žáků U13 – (28. 
září)
SK Spartak Příbram – TJ 

Tatran Sedlčany 5:2 (3:0)

Branky Sedlčan: 33. a 41. J. 
Vávra

9. kolo krajského 
přeboru mladších 
žáků U13 
TJ Tatran Sedlčany – SK 

Benátky n/J 6:1 (3:1)

Branky Sedlčan: 2., 28., 60. 
a 68. J. Vávra, 2. D. Tinák, 
57. M. Stieber, 

Okresní pohár – 
2. kolo
SK Petrovice – TJ Vltavan 

Hřiměždice 7:1 (4:0)

Branky: 5. a 60. A. Pelikán, 
23. a 30. P. Chlasták, 35. M. 
Kudrna, 69. (vl.) P. Kro-
til, 85. M. Chlasták – 55. 
P. Drobný 

Pohár OFS 
Benešov – 3. kolo
TJ Svoboda Ratměřice – 

TJ Sokol Vrchotovy Jano-

vice 4:7 (0:2)

Branky Vrchotových Ja-
novic: 27. T. Kubíček, 
34. a 74. F. Hlaváček, 47. 
P. Dvořák, 53. a 90. P. Ko-
courek, 66. L. Bukovaz

David Štverák

Fotbalové víkendové výsledky 
regionálních družstev

Tatran se rozjel, 
tabulkou stoupá 
vzhůru

Zlatý kohout měl pouze 
jedno družstvo dospělých

Velkou radost z účasti v závodu i úspěchu v cíli 
měli prvňáci Václav Čanda a Matyáš Turek.
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 KONCERTY, 
ZÁBAVY

 Sedlčany – Pohoda club
8. 10. MikkiM & Dave 

Trumpeteer & DJ Rich

21:00

15. 10. Kaktus Verde & 

Schunky

koncert kapel, následuje 

afterparty; 21:00

 Sedlčany – kult. dům
12. 10. Kuře v hodinkách

koncertní program skupiny 

Flamengo Reunion Session; 

19:30

18. 10. Písně domova – po-

cta Jaroslavu Seifertovi

koncert Miroslava Palečka; 

19:30

 Sedlčany – muzeum
19. 10. Hudební večer při 

svíčkách

hraje skupina První káva; 

18:00

 VÝSTAVY

 Sedlčany – kult. dům
Vesmír v obrazech

výstava Stanislava Bouly 

věnovaná astronomii; 

do 9. 10.

Světlo v krajině

výstava Stanislava Kadlece; 

vernisáž 10. 10. od 18:00

 Drážkov – Váchův 
špejchar
Výstava Tomáše Záborce

autorská výstava dřevo-

maleb

Našlose Sešlose

výstava autorské tvorby 

k 20. výročí založení spol-

ku Našlose

 Sedlčany – knihovna
Sedlčanská knihovna 

v průběhu let

výstava ke 140. výročí 

založení knihovny; výstava 

od 7. 10. do 2. 11.

 Sedlčany – muzeum
Našlose

výstava k 20. výročí založe-

ní; vernisáž 6. 10. od 18:00, 

výstava do 20. 11.

 Vysoký Chlumec – 
Skanzen
Vznik a dvě desetiletí bu-

dování Skanzenu Vysoký 

Chlumec

etnografi cké předměty 

a fotografi e Čeňka Habarta; 

do 31. 10.

 Počepice – Obecní 
knihovna
Fotosoutěž Počepicko 2021

výstava fotografi í Počepicka

 PŘEDNÁŠKY

 Sedlčany – muzeum
7. 10. Půl roku v obytňáku

přednáška Terezy Daněk 

o Španělsku a Portugalsku; 

18:00

11. 10. Architekt Jože 

Plečnik a přestavba 

Pražského hradu

přednáška Zdeňka Lukeše; 

17:00

 DIVADLO

 Drážkov – Divadlo Hogo 
Fogo
7. 10. Veselé Velikonoce

kultovní francouzská ko-

medie; 19:00

 Sedlčany – kult. dům
9. 10. O princezně, která 

ráčkovala

veselá hudební pohádka; 

15:00

16., 19. 10. Proč muži 

neposlouchají a ženy 

neumí číst v mapách

Spolek divadelních ochotní-

ků Sedlčany uvádí reprízu 

hudební komedie; 17:00, 

19. 10. v 19:30

 KINO

 Sedlčany 
6. 10. Řeka

fi lmový klub, fi lm Austrá-

lie; 20:00

7. 10. Rande na oko

irská komedie; 20:00

8. 10. Jan Žižka

český historický fi lm; 20:00

13. 10. Ucho

fi lmový klub, fi lm ČSSR; 

20:00

14. 10. Muži na pokraji 

nervového zhroucení

francouzská komedie; 

20:00

15. 10. Planeta Praha

český dokument; 20:00

16. 10. Princezna Rebelka

francouzský animovaný 

fi lm; 15:00

 Kosova Hora
15. 10. Ježek Sonic 2

americká rodinná komedie; 

15:00

 SPORT

 Sedlčany – zimní stadion

5. 10. Pohárové utkání

HC River Boys Zvírotice – 

HC Kačeři Příčovy; 18:30

7. 10. Pohárové utkání

Stará garda Štětkovice – TJ 

Slavoj Obecnice; 18:30

Novit Neveklov – HC Voti-

ce; 20:25

8. 10. Pohárové utkání

HC Rebel Sázava – HC 

Čerti Křepenice; 14:30

HC Bubák Chlum – HC 

River Boys Zvírotice; 16:30

Rybníkáři – Rumola; 18:25

9., 16. 10. Veřejné bruslení

14:00–16:00

9. 10. Pohárové utkání

HC Hrádek – Štětkovice B; 

16:30

DSK Daleké Dušníky – Šev-

ci Nový Knín; 18:25

HC Olbramovice – HC 

Miličín; 20:20

10. 10. Pohárové utkání

HC Žabáci Solopysky – HC 

Medvědi Sedlčany; 18:30

HC Huroni Vršovice – HC 

Rebel Sázava; 20:25

12. 10. Pohárové utkání

HC Kačeři Příčovy – Stará 

garda Štětkovice; 18:30

AHC Nový Knín – HC Kňo-

vice; 20:25

14. 10. Pohárové utkání

HC Domino – HC Čerti 

Křepenice; 18:30

Ševci Nový Knín – HC Ža-

báci Solopysky; 20:25

15. 10. Pohárové utkání

HC Miličín – Novit Ne-

veklov; 12:00

HC Medvědi Sedlčany – HC 

Olbramovice; 14:00

15. 10. Hokejové utkání

TJ Tatran Sedlčany – HC 

Cvočkaři Hořovice; 17:00

16. 10. Pohárové utkání

Štětkovice B – DSK Daleké 

Dušníky; 16:30

Rumola – HC Hrádek; 18:25

HC Votice – Rybníkáři; 20:20

17. 10. Pohárové utkání

HC Kňovice – HC Domino; 

18:30

HC Riverboys Zvírotice – 

HC Huroni Vršovice; 20:25

19. 10. Pohárové utkání

Stará garda Štětkovice – HC 

Bubák Chlum; 18:30

HC Rebel Sázava – AHC 

Nový Knín; 20:25

 Vysoký Chlumec – hřiště
8. 10. Fotbalové utkání

SK Vysoký Chlumec – SK 

Klučenice; 10:15

 Sedlec-Prčice – hřiště
8. 10. Fotbalové utkání

TJ Sokol Sedlec-Prčice B – 

TJ Prostřední Lhota; 16:00

16. 10. Fotbalové utkání

TJ Sokol Sedlec-Prčice – TJ 

Velké Popovice; 15:30

 Petrovice – hřiště
8. 10. Fotbalové utkání

SK Petrovice B – TJ Slavoj 

Obecnice; 16:00

16. 10. Fotbalové utkání

SK Petrovice – FK Sparta 

Luhy; 15:30

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – hřiště
9. 10. Fotbalové utkání

TJ Krásná Hora – TJ Sokol 

Kamýk n. Vlt.; 16:00

 Dublovice – hřiště
9. 10. Fotbalové utkání

TJ Sokol Dublovice – TJ So-

kol Daleké Dušníky; 16:00

16. 10. Fotbalové utkání

TJ Sokol Dublovice B – TJ 

Sokol Jesenice; 15:30

 Sedlčany – hřiště TJ 
Tatran
9. 10. Fotbalové utkání

TJ Tatran Sedlčany B – FK 

Kavalier Sázava; 16:00

16. 10. Fotbalové utkání

TJ Tatran Sedlčany – FC 

Velim; 15.30

 Jesenice – hřiště
9. 10. Fotbalové utkání

TJ Sokol Jesenice – SK 

Obory; 16:00

 Sedlec-Prčice – hřiště ZŠ
10. 10. Sportovní den 

dětí a mládeže s Teniso-

vou akademií Jana Váni

2. ročník semifi nálového 

turnaje v pěti sportovních 

aktivitách; 13:00

 Kamýk nad Vltavou – 
hřiště
15. 10. Fotbalové utkání

TJ Sokol Kamýk nad Vlta-

vou – TJ Sokol Nová Ves 

pod Pleší B; 15:30

 Kosova Hora – hřiště
15. 10. Fotbalové utkání

SK Kosova Hora – TJ Krás-

ná Hora; 15:30

 Počepice – hřiště
16. 10. Fotbalové utkání

TJ Sokol Počepice – TJ So-

kol Sedlec-Prčice B; 15:30

 OSTATNÍ

 Sedlčany – knihovna
5., 12. 10. Hajánek

podvečerní čtení pro děti; 

17:00

8. 10. Oslava 140. výro-

čí Městské knihovny 

Sedlčany

loutková hra, výstava, diva-

delní představení, hudební 

skupina První káva; 14:00

10. 10. Učíme se s Péťou

interaktivní program pro 

rodiny s menšími dětmi; 

10:00

14. 10. Píšu, píšeš, píšeme

program pro budoucí au-

tory navštěvující 1. stupeň 

ZŠ; 13:00

14. 10. Píšu, píšeš, píšeme

program pro budoucí auto-

ry navštěvující 2. stupeň ZŠ 

nebo SŠ; 16:00

14. 10. Listování: Černo-

bylské dívky

listování knihou Anny 

Blankmanové v podání čle-

nek spolku Našlose; 19:00

 Sedlčany – hvězdárna
7., 8., 14., 15. 10. Pozoro-

vací program

20:00–23:00

 Hrachov – Ochrana 
fauny ČR
8. 10. Den zvířat

představení sokolníka, 

stánek včelaře, seznámení 

se záchrannou stanicí; 

12:00–16:00

 Kamýk nad Vltavou – 
kult. dům
9. 10. Oslava Dne seni-

orů

vystoupení dětí z MŠ, 

vystoupení souboru Kán-

tryBaby, tombola, country 

kapela Výkop; 16:00

 Sedlčany – GaSOŠE
15. 10. Oslavy 75. výročí 

založení školy

sportovní program, kulturní 

doprovodný program; 13:00

 Kamýk nad Vltavou – 
restaurace U Vltavy
15. 10. Zábavný kvíz

týmy po třech osobách, 

k poslechu hraje country 

kapela Výkop; 18:00

 Kňovice, Krásná Hora 
nad Vltavou, Křepenice, 
Nalžovice, Chlum, Počepi-
ce, Radíč, Svatý Jan
16. 10. Posvícení

 Sedlčany – kotlina
16. 10. Všeobecná auto 

moto burza



13stranawww.sedlcansky-kraj.cz SPORT

TJ Tatran Sedl-
čany – Mnicho-
vohradišťský SK 
5:3 (4:1) 
SEDLČANY Ve středu 28. 
září přivítal Tatran v od-
loženém 1. kole krajského 
přeboru soupeře, který 
byl v tabulce těsně nad 
domácím týmem s jedním 
bodem k dobru. Tatran 
před utkáním disponoval 
kvalitní hráčskou lavičkou, 
mimo byl pouze postupně 
se vracející Hrabák a ne-
mocný Krotil. 

Rázný poločas
Tatranu se perfektně po-

vedl začátek utkání. Ve 3. 
minutě kopal z pravé stra-
ny roh Hanuš a na malém 
vápně našel Haase, který 
protlačil míč do sítě – 1:0. 
V 17. minutě centroval Ha-
nuš z levé strany, přesný 
míč si našel Habart a pro-
střelil gólmana Martina 
Vránu – 2:0. Brankostroj 
domácího týmu pokračo-
val v 19. minutě. Habart vy-
stihnul malou domů, dlou-
hou kličkou se sice dostal 
mimo střelecký úhel, ale 
míč si navedl zpět před 
branku a na bližší tyč zvý-
šil na 3:0. 

Radost z rychlého nás-
koku však zakalila 25. mi-
nuta. Důrazný, ale férový 
souboj ve středu hřiště 
skončil dvojitou zlome-
ninou nohy pro Michala 
Kdolského. Hrůzný oka-
mžik pro Michala, ale i pro 
hráče a fanoušky. Ve stej-
nou dobu musel pro sva-
lové zranění střídat i Matěj 
Habart. Několik minut trva-
lo, než se všichni na hřišti 
srovnali s nepříjemným 
zážitkem.

Ve 42. minutě po cen-
tru z levé strany zůstal 
na zadní tyči volný Jakub 
Radačovský, který hlavou 
nedal brankářovi Dřevo-
janovi šanci – 3:1. Těsně 
před poločasovou pau-
zou utekl na pravém kří-
dle rychlý Sochůrek, zba-

vil se stopera a ve vápně 
našel Petra Haase, který 
rozvlnil síť – 4:1.

Přestřelka až 
do konce

Druhý poločas opět za-
čal pro domácí tým skvě-
le. Hned ve 48. minutě byl 
před vápnem faulovaný 
Hanuš. Sám faulovaný si 
postavil míč k trestnému 
kopu z 22 metrů a po střele 
přes zeď se brankář Vrá-
na jen ohlédl – 5:1. O dvě 
minuty později snížil opět 
Radačovský, když dorazil 
tvrdou střelu z 20 metrů, 
kterou brankář Dřevo-
jan neudržel – 5:2. V 63. 
minutě byl u pravé lajny 
faulovaný Sochůrek. Stan-
dardku rozehrál Hanuš, 
který poslal míč na hlavič-
kujícího Brotánka, ale jeho 
pokus refl exivně vykopl 
brankář Vrána. V 68. mi-
nutě si zachytal brankář 
Lukáš Dřevojan. Nejdří-
ve vyrazil prudkou střelu 
z pravé strany a skvěle 
pak vytěsnil i následnou 
dorážku u levé tyče. Závěr 
zápasu patřil spíše hostům. 
Nejdříve v 87. minutě skon-
čil trestný kop z 20 met-
rů na horní části břevna 
a o minutu později završil 
svůj hattrick v utkání Rada-
čovský – 5:3.

Ohlas k utkání
Trenér Vlastimil Ze-

lenka: „Zápas se nehodno-

tí dobře. Výsledkem jsme 

konečně potěšili věrné fa-

noušky, ale těžké zranění 

Míši Kdolského kalí naši 

radost z vítězství. Bohužel 

jsme asi na nějakou dobu 

přišli i o Matěje Habar-

ta (sval) a Marka Sirotka 

(silně zhmožděný palec 

na noze).“

Sestava Tatranu: L. 
Dřevojan – Sosnovec, L. 
Brotánek, Novotný, M. Krů-
ta – Hanuš, Kdolský (29. 
L. Matoušek), Kouklík (61. 
Hofman), Sirotek (61. Re-
petný) – Haas (71. Plesl), 
Habart (29. Sochůrek).

David Štverák

Vždyť by to byl pro Čes-
kou republiku historický 
úspěch. A ten se nakonec 

povedl! Po návratu z dějiš-
tě posledního závodu mis-
trovství světa jsme Ondro-
vi položili několik otázek.

S jakými ambicemi 

jste do závěrečného pod-

niku vstupovali? Neo-

bávali jste se, že ztráta 

na první dvojici je už 

příliš velká?

Na předposledním zá-
vodu v Kaplici jsme doká-
zali stáhnout na lídra Ker-
ta Varika jedenáct bodů, 
a tak zbývajících pět bodů 
do posledního závodu ne-
bylo pro nás velkou pře-
kážkou. Pevně jsme dou-
fali, že i v těchto závodech 
dokážeme udržet soupeře 
za sebou.

V posledních dnech 

bylo deštivé počasí. Jak 

vypadala závodní trať 

v Rudersbergu?

Čtyři dny před závo-
dem v Německu pršelo, 
takže i samotné depo pro 
závodníky bylo těžce pod-
máčené. Znamenalo to, že 
traktory musely parko-
vat auta do depa. Proto 
i tak vypadala závodní 
trať a my pevně doufali, 
že o víkendu bude po-
časí příznivější. Bohužel 
se předpovědi neměnily, 
po celý víkend drobně 
pršelo a do toho přišly 

Ondřej Čermák je prvním 
českým mistrem světa 
v sajdkárkrosu a držitelem 
zlatého hattricku

mohutné přeháňky. V ten 
moment jsme se obávali 
zrušení závodů. Sobotní 
kvalifikace opravdu byla 

zrušena, ale to jenom pro-
to, aby trať byla ušetřena 
a upravena před neděl-
ními závody. Velký kus 
práce pořadatelů umožnil 
start do obou nedělních 
jízd. 

Jaká byla návštěva di-

váků? Byli tam i přízniv-

ci z České republiky?

I přes špatné předpo-
vědi počasí dorazilo dost 
diváků a nechyběli ani 
naši čeští fanoušci. Ne-
chtěli si nechat ujít velké 
boje o titul.

Už jste se s Etiennem 

domluvil na spolupráci 

i pro příští sezónu nebo 

jste si řekli, že více už 

dokázat nemůžete a pro-

to se rozloučíte?

V  n a b i t é m  z á v o d -
ním programu během 
celého září jsme ne-
měli dostatek času se 
bavit o příští sezóně.

Jak vypadaly vaše 

společné oslavy po zis-

ku titulu světového šam-

pióna?

Oslavy započaly už 
bezprostředně po závo-
dech.  Protáhly  se  až 
do ranních hodin (úsměv). 
Moc jsem si to jak s rodi-
nou, tak i s fanoušky užil 
a ještě stále užívám.

Čekají vaši posádku 

v této sezóně ještě něja-

ké závody? 

Poslední závody v této 
sezóně se jely hned v ná-
sledujícím víkendu. Jedna-
lo se o Mistrovství Evropy 
národů v Kramolíně u Ne-
pomuku. Startoval jsem se 
svým jezdcem v barvách 
Holandska. Čekala nás ob-
hajoba zlata z minulého 
roku. Od začátku víkendu 
jsme patřili k favoritům, a to 
se potvrdilo už během so-
botních kvalifi kací, kdy náš 
tým získal první startovní 
pozici do nedělních závodů. 

I přesto, že jsem startoval 
v holandském týmu, měl 
jsem mohutnou podporu 
domácích diváků. I nedělní 
závody se nám všem z týmu 
povedly, a tak součet výsled-
ků jednotlivých posádek 
v týmu byl nejnižší z abso-
lutní klasifi kace všech týmů. 
Takže jsme zlato obhájili. 
Pro mě byl letošní rok velice 
úspěšný, protože jsem získal 
zlatý hattrick. Titul Holand-
ska, titul mistra světa a titul 
národů.

David Myslikovjan

Ve vítězném utkání 
Tatranu se ošklivě 
zranil klíčový hráč

Ve čtvrtek 6. října tomu bude 35 let, 
co nás navždy opustila naše drahá maminka, paní 

Marie Bláhová 
z Vletic u Krásné Hory. 

S úctou a láskou vzpomínají děti s rodinami.

Nic víc již nemůžeme dát, jen na hrob kytičku 
a se slzou v očích stále vzpomínat.

Mistři světa v sajdkárkrosu Ondřej Čermák (vlevo) a Etienne Bax

Dokončení ze strany 1
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SEDLČANY S přicházejícím 
podzimem začíná nová 
sezona šachových sou-
těží družstev. Sedlčanští 
šachisté postavili dvě 
družstva. Zápasy se hrají 
nadále v suterénu Kultur-
ního domu Josefa Suka 
v klubovně sdílené s auto-
školou.

Tým A pokračuje v kraj-
ské soutěži. V loňském 
roce áčko skončilo na 8. 
místě s 12 body za 4 vý-
hry z 11 zápasů. Jistotu 
záchrany přinesla až výhra 
v předposledním kole. Le-
tos je tedy cílem opět zá-
chrana, ale pokud možno 
mnohem dříve a bez ner-
vů. Na bitvy nad šachovni-
cemi se můžete přijít podí-
vat 6. 11., 4. 12., 8. 1., 19. 2. 
a 26. 3. vždy od 10 hodin. 
Partie trvají většinou tři až 
čtyři hodiny.

Tým B hraje regionální 
soutěž, kde jde hlavně o to, 

dobře si zahrát. Na soupis-
ce jsou zařazeni i mladí ta-
lentovaní hráči, kteří chodí 
do kroužku. Ten se koná 
každý čtvrtek od 15.30 
do 17 hodin v klubovně 
pod vedením Petra Havel-
ky. Od minulého roku mají 
možnost chodit na šachy 
také žáci ZŠ Propojení. 
Kroužek tam vede Ondřej 
Hlaváček každé pondělí 
od 15 do 16.30 hodin.

První kolo má za sebou 
regionální žákovská liga 
dorostu. Hrálo se v Sedl-
čanech a účastnilo se 63 
žáků a dorostenců roz-
dělených do tří skupin, 
z toho 8 ze Sedlčan. V nej-
silnějším turnaji obsadil 
6. místo František Kváča. 
V turnaji B skončil na 3. 
místě Matěj Pejša a nej-
lepší z dívek na 4. místě 
Lenka Pejšová. Turnaj C 
vyhrál Šimon Šťastný.

Pavel Vohnout

SEDLČANY V dlouhodobém 
pohárovém turnaji amatér-
ských hokejistů na konci 
minulého týdne zůstaly 
ve skupině A po pěti ode-
hraných utkáních s plným 
bodovým ziskem ještě 
dva týmy v pořadí první 
Obecnice a druhé Příčovy. 
Na druhém konci tabulky 
na první bod stále čekaly 
jedenácté Kňovice.

Ve skupině B už byly 
bez jediné ztráty pouze 
Daleké Dušníky, které 
v sobotu hájily první mís-
to v utkání se sedlčanský-
mi Medvědy. Ti se dosud 
pohybovali ve spodní 
části tabulky. Přesto se 
favorit dlouho prosazo-
val velmi těžce a poprvé 
skóroval až čtrnáct vteřin 
před koncem první třeti-
ny. Medvědy to ale spíše 
vyburcovalo k zlepšené-
mu výkonu, a tak pět mi-
nut před druhým klakso-
nem už na ukazateli skóre 
svítil stav 2:2. A brzy se 

dostal sedlčanský tým do-
konce do vedení a v zá-
věrečné části hry je ještě 
třikrát navýšil. Postaral se 
tak o první porážku Dale-
kých Dušníků v této se-
zóně. V B skupině zůstali 
na nule již jenom hokejis-
té Neveklova.

Zajímavý průběh měl 
rovněž duel skupiny A, 
v němž tým AHC Nový 
Knín prohrával po první 
třetině s Dominem 1:2 a na-
konec dokázal svému sou-
peři nastřílet třináct gólů.

Skupina A: Obecnice – 
Zvírotice 7:2, Chlum – Kňo-
vice 5:3, AHC Nový Knín 
– Domino 13:4, Příčovy – 
Sázava 8:3, Vršovice – Kře-
penice 6:3.

Skupina B: Neveklov – 
Rumola 2:7, Votice – Štět-
kovice B 10:3, Olbramovice 
– Neveklov 6:5, Miličín – 
Solopysky 5:1, Ševci Nový 
Knín – Hrádek 7:2, Medvě-
di – Daleké Dušníky 6:2.

David Myslikovjan

SEDLČANY O uplynulém ví-
kendu začala nová sezóna 
také pro stolní tenisty Tatra-
nu. Po delší době však nebu-
dou působit ve druhé lize, 
ale o patro níž. Na domácí 
půdě v malé hale gymnázia 
je čekali soupeři v nekom-
pletní sestavě, a podle toho 
to také za stoly vypadalo. 
Hráči Tatranu budou mu-
set na tato dvě utkání brzy 
zapomenout, protože tak 
jednoduché to v této sezóně 
ani ve třetí lize už asi mít ne-
budou. 

Tatran Sedlčany – 
TJ Šanov 10:1

Hosté měli k dispozici 
pouze tři hráče a svůj jediný 
bod vybojovali až za stavu 
6:0. Tatran nastoupil ve své 

nejsilnější sestavě a ten-
tokrát se moc nenadřel. 
V celém duelu ztratil pouze 
šest setů. Ve čtyřhře bodo-
vali Drechsler s Kocurou, 
ve dvouhrách třikrát vyhrál 
Drechsler, dvakrát Pejša, jed-
nou Faktor a Kocura. Zbýva-
jící body získali domácí stol-
ní tenisté bez boje.

Tatran Sedlčany 
– El Niňo Praha E 
10:2

Ani nedělní utkání dlou-
ho netrvalo. Hotovo bylo 
už po necelých dvou hodi-
nách. Také tentokrát hosté 
nastoupili pouze se třemi 
hráči, takže bylo jisté, že ztra-
tí minimálně jednu čtyřhru 
a další ztráty budou sčítat 
i ve dvouhrách. Domácí 

vyhráli i zbývající čtyřhru, 
beze ztráty jediného setu 
bodovali i v úvodních třech 
singlech, takže o osudu utká-
ní bylo rozhodnuto velice 
brzy. Ve dvouhrách dvakrát 
bodovali Pejša a Drechsler, 
jeden bod přidali Faktor 
a Kocura. Pejša s Faktorem 
vyhráli svoji čtyřhru bez 
boje, pár Drechsler – Kocura 
v ní ztratil jediný set. V tomto 
duelu nastoupil v týmu hostí 
synovec Romana Kauckého, 
který v minulosti hrál právě 
za Tatran. 

V třetiligové tabulce sku-
piny A je po dvou kolech Ta-
tran se šesti body na prvním 
místě o skóre před druhým 
týmem TTC Elizza Praha C 
a třetím Sokolem Bor.

David Myslikovjan

Tatran Sedlčany – 
HC Nymburský Lev 
3:2 (0:0, 2:1, 1:1)
SEDLČANY Ve 4. kole krajské 
soutěže se hokejisté Tatranu 
utkali s týmem ze skupiny 
Sever a po vyrovnaném 
průběhu utkání si do své ta-
bulky skupiny Jih připsali tři 
body. Vítězství se ale nerodi-
lo lehce.

Čtyři vyloučení, 
žádný gól

Do první větší šance se 
po necelých dvou minutách 
dostali hosté, když útočník 
pálil z mezikruží, ale Lukáš 
Hlaváček stačil včas secvak-
nout betony a puk vyrazil 
daleko před sebe. V 8. mi-
nutě po závaru před bran-
kou Tatranu už někteří hrá-
či Nymburka zvedali ruce 
nad hlavu, jenomže puk se 
za brankovou čáru nedostal. 
V první třetině hráli hosté 
dvě přesilovky, ani jednu 
z nich nevyužili a v závěru 
úvodní části hry si v počet-
ní výhodě stejně vedli i ho-
kejisté Tatranu. Nebo spíše 
ještě hůř. Vyloučený hráč 
Nymburka po svém návratu 
na led okamžitě dostal přes-
ný puk na útočnou modrou, 
sprintoval pronásledovaný 

obráncem sám na Hlaváčka, 
avšak nedal. Devatenáct vte-
řin před prvním klaksonem 
rozehrál Tatran svoji druhou 
přesilovku a přenesl si ji 
do druhé třetiny.

Konečně branky
Na první gól se čekalo 

do 24. minuty hry, kdy se 
povedl po levém křídle únik 
Ondřeji Spilkovi, jenž přes-
nou střelou po ledě, která 
se odrazila do klece od tyč-
ky, poslal Tatran do vedení. 
Netrvalo však nijak dlouho, 
Nymburk rozehrál svoji další 
přesilovku a tentokrát už byl 
úspěšný. Obránce bombou 
téměř až od modré ve 27. mi-
nutě srovnal na 1:1. Ve 32. mi-
nutě se domácím hokejistům 
podařilo soupeře zamknout 
v jeho obranném pásmu 
a výsledkem byla střela, kte-
rá skončila v horním růžku 
branky – 2:1. Autorem gólu 
byl Tomáš Macháč. 

Gól v oslabení 
rozhodl

Třetí třetina byla dlouho 
hodně rozkouskovaná. Tat-
ran usilovně hájil svůj těsný 
náskok a Nymburk se všemi 
silami snažil vyrovnat. Gól 
visel na vlásku několikrát 
na obou stranách, ale padl 

až v 51. minutě hry. Hosté 
sice rozehráli přesilovku, ale 
blýskli se při ní domácí hoke-
jisté. Po minutě se do úniku 
dostala dvojice Martin Ná-
prstek – Filip Černý a druhý 
jmenovaný s přehledem 
zvýšil na 3:1. Hned vzápětí 
byl ale vyloučen další sedl-
čanský hráč a Nymburk 
měl možnost hrát padesát 
šest vteřin pět na tři. Brzy 
však po faulu o tuto výhodu 
přišel, a to bylo pro Tatran 
dobré. Jenom ale na chvíli, 
protože na trestnou lavici 
putoval další domácí hráč. 
To už se na ledě začalo jiskřit 
a dokonce se před branká-
řem Sedlčan strhla menší 
bitka. Pokud se zprvu zdálo, 
že utkání bude odehráno 
v rekordně krátkém čase, za-
čalo se ve třetí třetině hodně 
protahovat. V závěru mače 
rozehrál Nymburk svoji dal-
ší přesilovku a dvě minuty 
před třetím klaksonem dal 
kontaktní branku po střele 
od modré čáry. Do sirény 
chybělo sedmdesát osm 
vteřin, když byl vyloučen 
hráč hostí, trenér Nymbur-
ka přesto odvolal brankáře 
a tým začal hrát s otevřený-
mi dveřmi. Vyrovnat ale už 
nedokázal.

David Myslikovjan

Stolní tenisté vstoupili do nové 
sezóny dvěma vysokými vítězstvími

Hokejisté skolili Nymburského 
Lva třemi přesnými zásahy

Černobílé otazníky

Hokejoví Medvědi 
se do svého brlohu 
tentokrát zatlačit 
nenechali
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Když pohlédneme ně-
jaký ten měsíc nazpět 
před posledními vol-
bami, nemůžeme ne-
vzpomenout na různé 
události a příhody, sou-
visející s předvolební 
kampaní. Vlastně se 
všechno to dění točilo 
kolem jednoho absen-
tujícího poslance. Říkal, 
že pracuje s lidmi. Ho-
voří s nimi o politice, 
vysvětluje jakou mají 
vládu nejhorší za celou 
historii a na svém vo-
zidle měl heslo „Za Ba-
biše bylo líp“. Neznaje 
naše přísloví.

Často bylo slyšet, 
abychom tyto volby 
pojali jako referendum 
o vládě. Snad že nám 
ANO klade otázku: Má 
tato současná vláda nej-
horší v historii podat 
demisi? A tato sugestiv-
ní otázka přece má jed-
noznačnou odpověď: 
ANO, bude líp.

Zdá se, že ještě tak 
v těch obcích, kde 
byli kandidáty za ANO 
slušní lidé a dokázali 
že nejsou flákači, prá-
vem dostávali hlasy. 
Ale v senátních vol-
bách bylo zjevné, že 
po úspěšném prvním 
kole na vrchol, v dru-
hém kole tyto osobnos-
ti v ANO nemají. Hnutí 
mívalo v začátcích pří-
znivce vzdělané, mou-
dré, věřili že půjdou 
proti korupci. Ale rych-
le poznali, jak je to doo-

pravdy, co je za tím řídit 
stát jako firmu a s tím 
samozřejmě nehtěli mít 
nic společného.

A tak jako kandidát-
ka na senátorku za ANO 
byla nasazena neznámá 
Jana Nagyová, spolupra-
covnice Andreje Babiše. 
Jak jinak. Tato paní asi 
dosud neměla potřebu 
vědět, co je Parlament 
ČR. A jako by chtěla do-
stát všem těm vtipům 
o blondýnách, řekne, že 
tam požádá hned o imu-
nitu. Výmluvy pak byly 
úsměvné. Nagyová není 
jen obviněna z podvo-
du, už je souzena. A šla 
by do politiky. To by asi 
bylo na titulních stra-
nách všech novin v ze-
mích, kde se chodí ob-
ráceným směrem i pro 
zdánlivou maličkost . 
Nestačilo, že je souzen 
poslanec, bývalý premi-
ér. Měli jsme štěstí, že 
ani celá generalita ANO, 
ani salámy tu hanbu ne-
prosadily. Až budeme 
kousek dál, taková kan-
didátka na senátorku ne-
dostane ani hlas. A ani 
hladoví voliči nebudou 
žádný úplatek brát. 

Tak nakonec tedy 
referendum ano, nebo 
ne? Asi spíše ne. Jed-
no hnutí si nemůže 
nic takového vyhlásit. 
A pokud to trochu refe-
rendem bylo, odpověď 
na otázku výše byla jas-
né ne.        

Vladimír Roškot

V pátek 30. září uplynulo 
rovných padesát let od pa-
mátného hokejového utkání, 
které jsme jako malí kluci hl-
tali. V Praze se poprvé v ho-
kejových dějinách utkala re-
prezentace Československa 
s Kanadou, reprezentující 
její skutečný výkvět. Před-
stavoval jej podle nás kluků 
bájemi opředení profesioná-
lové z NHL.

Nevím, jak to mají dnešní 
kluci, a jestli vůbec ještě hra-
jí někde za barákem hokej 
s tenisákem, ale my bandy 
mydlili o sto šest. Vzpomí-
nám si, jak jsme hokejky 
fi xem vylepšovali jmény 
nejlepších světových hoke-
jových hráčů, jako byli Ne-
domanský, Suchý, Sterner 
a další, ale Kanaďané mezi 
nimi nefi gurovali, protože 
zkrátka začátkem sedmde-

sátých let na světových 
šampionátech nehráli. A na-
jednou jsme se učili vyslo-
vovat jejich jména. A hned 
těch nejlepších. Pokud se 
naši tehdejší reprezentanti 
dnes svěřují, že o zámoř-
ské NHL toho moc tenkrát 
nevěděli, my kluci jsme 
o ní nevěděli vůbec nic. 
Snad jenom to, že se tam 
hraje o jakýsi „květináč“ 
kterému oni říkají Stanley 
Cup. A tak jsme si na naše 
hokejky za dvacet korun za-
čali dopisovat taková jména 
jako Yvan Cournoyer, který 
později tuto cennou trofej 
získal hned desetkrát, nebo 
Jean Paul Parise. Ano, to 
byl právě hráč, který pouhé 
čtyři vteřiny před koncem 
zářijového utkání v Praze 
vyrovnával proti Českoslo-
vensku na 3:3. A celá naše 

klukovská banda z tohoto 
mače měla oči navrch hlavy. 
Už jenom proto, že celý tým 
kanadských profesionálů 
nastoupil až na Stana Mikitu 
bez ochrany hlavy a že sko-
ro všichni zámořští hokejis-
té při rozhovorech v televizi 
drtili mezi zuby žvýkačku, 
čímž podle našeho pohledu 
byli zcela nad věcí. 

Dnes už začínající hoke-
jisté první hráče Kanady, 
reprezentující zámořskou 
NHL, kteří nastoupili proti 
našemu národnímu týmu, 
asi neznají. Já ale nikdy 
nezapomenu, jak jsem byl 
poslední zářijový večer 
roku 1972 přilepen u malé 
černobílé obrazovky a díval 
se na utkání, které bylo pro 
československou reprezen-
taci začátkem nové éry… 

David Myslikovjan

Z MAP Sedlčansko
V konferenčním sále U Ra-
dešínka v Počepicích se 
konalo ve dnech 22. a 23. 
září další ze setkání ve-
doucích pracovníků škol 
Sedlčanska. Setkání se 
zúčastnili během těchto 
dvou dnů zástupci všech 
základních škol Sedlčan-
ska a také ZUŠ Sedlčany 
i ZUŠ Sedlec-Prčice. 

Setkání bylo věnováno 
tématu, které školy inten-
zivně řeší – zavádění digi-
tálních kompetencí do vý-
uky a s tím související 
malá revize Rámcového 
vzdělávacího programu. 
Odbornou podporu ga-
rantovali zástupci Národ-
ního pedagogického in-
stitutu (NPI) – Petr Naske 
a Petr Polívka. Přestože 
pedagogové škol absol-
vovali již řadu různých 
vzdělávacích aktivit ze-
jména k proměně před-
mětu informatiky, pro-
gram akce měl napomoci 
uchopit téma komplex-

něji. Ujasnit, co zavádění 
digitálních kompetencí 
vlastně znamená a jaké 
je v tomto kontextu mís-
to pro nově formulovaný 
předmět informatika.

Ve l k ý  p ro s to r  by l 
věnován sdílení zkuše-
ností jednotlivých škol, 
které procházejí od jara 
2020 velkou proměnou 
v oblasti digitálních 
technologií. Řeší otázky 
výběru nákupu nových 
technologií i SW a záze-
mí škol, zvyšování kom-
petencí jednotlivých pe-
dagogů i nutnosti jejich 
vzájemné spolupráce. 
Velkým tématem je kon-
krétní způsob zavádění 
digitálních kompetencí 
do jednotlivých předmě-
tů. Zde nabízí svou pod-
poru pracovní skupina 
MAP pro podporu Digi. 
Pomocí aplikace Glitr 
vytváří vzdělávací mate-
riály a procvičovací úlo-
hy atraktivnějším způso-

bem. Zároveň umožňuje 
diferenciaci, tudíž kaž-
dé dítě může pracovat 
na své úrovni a sledovat 
své vlastní pokroky, což 
má značný motivační 
efekt. Další podporu for-
mou konzultací a vzdělá-
vání mohou školy získat 
od NPI. Hlavním cílem 
zaváděn í  d ig i t á ln ích 
kompetencí je aktivizo-
vat dítě ve vztahu k digi-
tálním technologiím, kdy 
dítě nemá být pasivním 
sledovatelem podřizují-
cím se přístroji, ale ak-
tivním vědomým hyba-
telem, jemuž je přístroj 
jen pomůckou k získání 
znalostí a dovedností.

Setkání vedoucích pra-
covníků škol se uskutečni-
lo v rámci projektu Místní 
akční plán vzdělávání 
Sedlčansko III, registrační 
číslo CZ.02.3.68/0.0/0.0/20
_082/0022874.

Radmila Veselá, 

manažerka projektu

PR

G L O S A

To bylo tenkrát, když jsme mydlili 
hokej s tenisákem

K O M E N T Á Ř

Referendum 
ano, nebo ne

V sobotu 8. října tomu bude 32 let, 
co nás navždy opustila paní 

Marie Marie 
VanžurováVanžurová 
ze Skoupého u Petrovic. 
Na její lásku vzpomínají děti s rodinami.

Pustý je domov, 
smutno je v něm,
chybíš nám,maminko, 
chybíš nám všem.
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Letošní podzim přeje hou-
bařům. Není den, abych 
nepotkala někoho nesoucí-
ho si z lesa v košíku pěkný 
houbařský úlovek. Houby 
se řeší všude. V práci, v če-
kárně u doktora, i při náku-
pech v místním obchodě.

Pamatuji si, jak moje 
babička říkávala, že když 
se daří houbám, tak chřes-
tí zbraně. Vzpomínala, 
jak jako malá holčička 
přinesla domů se sou-
rozenci skoro nůši hub 
a její maminka se tehdy 
pokřižovala s obavou, že 
bude válka. A válka pak 
opravdu přišla. To samé 
se říká, když se rodí více 
kluků než dívek. My jsme 
při posledním vítání ob-
čánků do života i do obce 
přivítali kluků hned deset 
a pouze dvě dívky. Snad 
se v případě prvním i dru-
hém pranostika splete. 

Na internetu jsem se 
dočetla, že když houby 
rostou více na východní 
straně lesa, hrozí konfl ikty 
mezi národy. Selským ro-
zumem si říkám, že to by 
ty houby jinde – než na vý-
chodní straně lesa – hou-
bař po řadu let snad jinde 
ani nenašel. Růst hub má 
prý i spojitost s úplňkem. 
Když jde měsíc do úplňku, 
rostou houby více. Aktu-
ální podzimní nadílka hub 
pak znamená, že zima při-
jde později, ale pak si to 
vynahradí. Tak tomu bych 
snad i věřila. Ráda bych 
se pletla, ale už dnes jas-
ně vidím Vánoce na blátě 
a na Velikonoce sníh. 

A víte co? Konec psaní. 
Já si jdu udělat smaženici…

Jana Motrincová

Volby skončily a obce mají 
nové zastupitele. Demokra-
ticky smýšlející občan by 
předpokládal, že zvoleni 
byli lidé, kteří získali nejví-
ce hlasů. To je ale pravda 
jen zčásti.

Český volební systém je 
silně pokřivený a tyto defor-
mace zásadním způsobem 
ovlivňují jak parlamentní, tak 
komunální volby. Za ukázko-
vý příklad mohou sloužit i le-
tošní výsledky v Sedlčanech.

Místní zastupitelstvo má 
dvacet jedna křesel. Ne-
být systémové deformace, 
usedlo by zde tedy 21 mužů 
a žen, kteří získali nejvíce 
hlasů, a to ve složení čtr-
náctkrát Šance pro Sedlča-
ny + sedmkrát ODS.

Naproti tomu složité pře-
počty volebního systému 
vedou k tomu, že pět lidí 
z první jednadvacítky man-
dát neobdrželo. Na oněch 
pěti křeslech se místo voliči 
preferovaných kandidátů 
Šance objeví zastupitelé 
z řad SNK a KDU-ČSL.

Výsledná situace je tak 
mnohem složitější pro po-
volební vyjednávání. Šance 
má v zastupitelstvu jen devět 
křesel, přestože byla vlastně 
dvakrát úspěšnější než ODS. 
Zároveň je signál od voličů 
jasný: lidé zvolení před čtyř-
mi lety za ODS si víceméně 
podrželi jejich důvěru, ale 
v Sedlčanech zřetelně převa-
žuje volání po změnách.

Kdo město následující 
čtyři roky povede, je nyní 
věcí koaličních jednání. Po-
díváme-li se podrobně do vo-
lebních programů všech čtyř 
uskupení, jež v Sedlčanech 
kandidovaly, najdeme mno-
ho styčných bodů. Otázka 
spolupráce tak zřejmě nebu-
de ani tak problémem ideo-
vým, jako spíše personálním 
a politickým. Česky řečeno, 
půjde o to, zda si jednotlivé 
strany půjdou vstříc, nakolik 
budou respektovat vůli voli-
čů, a nakolik tu bude hrát roli 
osobní zášť, vzpomínky z mi-
nulosti či snaha držet moc.

Tomáš Zouzal

Máme za sebou druhou 
demonstraci proti vládě. 
Pokud by snad někomu 
připadala velká, tak za od-
stoupení Andreje Babiše 
demonstrovalo v roce 2019 
desetkrát víc lidí. Také dva-
krát. A co jim vzkázal pan 
Babiš? „Já nikdy neodstou-

pím, nikdy!“ A neodstou-
pil. Zbavili jsme se ho až 
ve volbách.

30 tisíc lidí je pouze 0,3 
% oprávněných voličů, čís-
lo v řádu statistické chyby. 
Rozhodně ne síla, která by 
byla legitimní požadovat 
něčí demisi. Současná vlá-
da totiž dostala ve volbách 
2,3 milionu hlasů. Naopak 
strany, které demonstraci 
svolaly, se do sněmovny 
ani nedostaly. To jen, aby-

chom si narovnali počty.
Vysoké ceny netěší ni-

koho z nás. Většina z nás 
ale chápe, že za ně nemůže 
vláda. Za vysoké ceny mů-
žeme poděkovat pánovi, 
kterému bylo málo pano-
vat v geografi cky nejrozleh-
lejší zemi světa a zachtělo 
se mu poroučet i Ukrajině. 
A tak si na území soused-
ního státu jednostranně 
vyhlásil nezávislé repub-
liky a ty posléze prohlásil 
za součást Ruska.

Pochopil bych, kdy-
by demonstrující volali 
po větší sociální pomoci 
od vlády. Místo toho chtějí 
prosit Rusko o levný plyn 
a ropu a Ukrajině pomoct 
jen tak nějak symbolicky, 
aby se neřeklo. Třeba jim 

poslat nějaké léky a ob-
vazy. Ale jinak je v tom 
nechat, hlavně ať nám ne-
zdraží buřty a pivo.

Demonstrující nechá-
pou, proč je někdo označu-
je za proruské. Vždyť chtějí 
jen nízké ceny. Je příznač-
né, že toto nepochopení 
je upřímné a usvědčuje 
demonstrující z toho, že 
nevidí dál než na špičku 
svého nosu. Jestliže budu 
se slevou kupovat věci 
od vraha, který okrade 
mrtvolu, povzbuzuji ho 
k tomu, aby vraždil dál. 
Jen blázen si myslí, že když 
levně nakupuje věci po za-
vražděných, nemá s jejich 
vraždou nic společného.

Masa zmítaná emocemi 
na racionální argumentaci 

neslyší. S tím se musíme 
smířit. Nenávist k Ukrajin-
cům, že způsobili válku. 
To je jako nenávidět zná-
silněnou ženu za to, že se 
bránila, místo aby okamži-
tě a bez odporu vyhověla 
všem přáním násilníka. 
Nenávist k vládě, že jsou 
vysoké ceny. To je jako ne-
návidět naše lékaře za to, 
že z východu přišla epi-
demie moru. Zaměňování 
příčiny a následku, hledání 
laciných receptů, všeobec-
né naštvání.

Nezbývá než doufat, 
že ukraj inská armáda 
brzy dosáhne osvobození 
všech okupovaných území 
a válka skončí. Uklidní se 
ceny, uklidní se lidé.

Bohumil Vohanka

S troškou ironie jsem použil 
často použité klišé, kterým 
politik začíná vyhýbavou od-
pověď na jasnou otázku novi-
náře. Přitom je obvykle znát, 
že dotázaný hledá odpověď, 
aby byla v souladu s politic-
kým názorem jeho strany. 

V Sedlčanech se prognó-
zovalo, že dojde po komu-
nálních volbách k nějaké 
změně, že se musí dostat 
k moci progresivnější síly. 
S novými nápady, které ani 
nemusí být moc drahé. Aby 
byly Sedlčany přitažlivější 
a nesnižoval se počet oby-
vatel. Je to vlastně záhada, 
když je na úrovni kultura, ak-
tivní knihovna, hvězdárna, 
dobré sportovní prostory, 
krásné okolí... Dlouho však 
trvá například rozhodování, 
abychom si měli kde zapla-
vat aspoň v letním horku. 

Je to marné, podobně jako 
vláda nemá snadné vládnutí, 
tak i noví radní se zastupiteli 
budou muset šetřit a asi také 
pro obyvatele postupně ně-
které služby zdražovat. A jako 
vláda nás nutí šetřit prosbou 
a přijatelným zastropováním, 

tak nějak budou uvažovat 
místní radní. Proto jsem již 
před volbami vyjadřoval 
představu, jak by měli noví za-
stupitelé spolupracovat v růz-
norodém složení i za pomoci 
odborníků. Už by neměla být 
koalice jedné strany s tradiční 
podporou. Zatím jsem nepát-
ral, jak se vyvíjí vyjednávání. 
Jen se snažím jako občan, 
jeden z těch nejstarších, vy-
jádřit svůj „občanský úhel 
pohledu“. Vítězný subjekt ob-
vykle mívá právo, aby někdo 
z jeho zvolených zastupitelů 
byl schopen přijmout důvěru 
a vykonávat náročnou funkci 
starosty. V tomto specifi ckém 
období bude každá moudrá 
hlava dobrá, žádný dobrý 
nápad by neměl být zatracen 
jen proto, že pochází z jiného 
subjektu. Na tato dělení by se 
mělo v krizi zapomenout. 

Chci věřit, že zvolení zastu-
pitelé ve své různosti ve vý-
sledku tentokrát potáhnou 
za jeden provaz. A doufám, 
že není ten můj apolitický 
občanský úhel pohledu těžko 
splnitelným zbožným přá-
ním.              Vladimír Roškot

S L O U P E K

Houbová 
nadílka 

dle 
pranostik 

nevěští nic 
dobrého

K O M E N T Á Ř

Vlastenec neznamená sobec

P O Z N Á M K A

Jak se volilo 
v Sedlčanech

Z A M Y Š L E N Í

Občanský úhel pohledu
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